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افزایش ۸۳ درصدی کشفیات 
سرقت در استان بوشهر
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آثار هنرمندان استان 
بوشهر حمایت می شود

مرحله نخست طرح آب رسانی 
سیراف به جم وارد مدار شد

ساخت شهرک خورشیدی
 در زمین دانشگاه آزاد دشتستان

معاون جهاد کشاورزی بوشهر:

خشکسالی کشاورزان را 
متضرر کرد

کاهش ۷۰ درصدی تولید 
گندم در بوشهر

جهاد  گیاهی  تولیدات  بهبود  معاون 

کشاورزی استان بوشهر گفت: با توجه 

به خشکسالی های سال زراعی جاری، 

 ۷۰ حدود  استان  در  گندم  برداشت 

کبری  داشت.  خواهد  کاهش  درصد 

توکلی اظهار کرد: امسال بیش از ۱۰۲ 

هکتار از اراضی کشاورزی استان بوشهر 

تحت پوشش گندم قرار گرفت که ۸۵ 

و ۱۷ هزار  دیم  به صورت  هزار هکتار 

هکتار نیز به صورت آبی ....

آگهی مناقصات عمومی- فراخوان اول

شرکت راه اندازی و بهره برداری صنایع نفت)OICO( در نظر دارد " خدمات آتش نشانی پروژه بهره برداری و 
نگهداری خط لوله انتقال نفت خام گوره به پایانه جاسک" و "خدمات فوریتهای پزشکی پروژه بهره برداری و 
نگهداری خط لوله انتقال نفت خام گوره به پایانه جاسک" را از طریق  برگزاری دو مناقصه عمومی به صورت جداگانه به شرح ذیل به 

پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید.

موضوع مناقصات: 
انتخاب پیمانکار جهت خدمات به شرح ذیل:

1- آتش نشانی پروژه بهره  برداری و نگهداری خط لوله انتقال نفت خام گوره به پایانه جاسک
2- فوریت های پزشکی پروژه بهره  برداری و نگهداری خط لوله انتقال نفت خام گوره به پایانه جاسک 

نوع مناقصات: هر یک از مناقصات فوق به صورت عمومی یک مرحله ای با ارزیابی کیفی برگزار می گردد که سایر اطلاعات 
و جزییات مربوطه در اسناد مناقصات آمده است.

مبلغ و نوع تضمین شرکت در مناقصات:
مبلغ تضمین شرکت در هر یک از مناقصات فوق به شرح ذیل است:

1- مناقصه "خدمات آتش نشانی پروژه بهره برداری و نگهداری خط لوله انتقال نفت خام گوره به پایانه جاسک" 
معادل 2.000.000.000 )دو میلیارد ریال(

2- مناقصه "خدمات فوریتهای پزشکی پروژه بهره برداری و نگهداری خط لوله انتقال نفت خام گوره به پایانه جاسک" 
معادل 700.000.000 ریال )هفتصد میلیون ریال(  

تضمین شرکت در هر یک از مناقصات فوق می تواند به صورت ضمانتنامه بانکی یا چک تضمین شده بانکی به نفع شرکت و یا واریز 
وجه نقد به شماره حساب 292258682  بانک تجارت شعبه نوبنیاد به نام "شرکت راه اندازی و بهره  برداری صنایع نفت" ارائه گردد.

محل و زمان توزیع اسناد مناقصات:
مناقصه گران می توانند جهت دریافت اسناد هر یک از مناقصات فوق از تاریخ 1403/01/28 لغایت 1403/01/29 در ساعات اداری به 
آدرس تهران، بلوار نلسون ماندلا، بالاتر از پل میرداماد، بن بست قبادیان شرقي پلاک 11، طبقه پنجم، دبیرخانه كمیسیون معاملات، 

تلفن:  96623636 داخلی 3901 و 3814 مراجعه نمایند.

جهت اطلاع از شرایط خرید و تحویل اسناد مناقصات با شماره 96623636 داخلی 3891 و یا شماره تلفن همراه 09122403401 
تماس حاصل شود.

تاریخ تحویل پاکات پیشنهادی ساعت 14:00 روز شنبه مورخ 1403/02/08 می باشد. تاریخ گشایش پیشنهادات روز یک شنبه مورخ 
1403/02/09 می باشد. انتخاب برنده/ برندگان مناقصات پس از مشخص شدن نتیجه ارزیابی کیفی خواهد بود.

نحوه خرید اسناد مناقصات:
واریز مبلغ 10.000.000 )ده میلیون( ريال به شماره حساب 292258682  بانک تجارت شعبه نوبنیاد به نام "شرکت راه اندازی و بهره 

برداری صنایع نفت" برای هر یک از مناقصات فوق و ارائه فیش واریزی جهت دریافت اسناد هر مناقصه می باشد.

هزینه درج آگهی:
هزینه درج آگهی در روزنامه )ها( به صورت مساوی بر عهده برندگان هر یک از مناقصات فوق می باشد.

از کلیه اشخاص حقوقی/ حقیقی واجد صلاحیت که مایل به شرکت در مناقصات فوق می باشند، دعوت به عمل می آید که با در نظر 
گرفتن کلیه موارد فوق و در دست داشتن معرفی نامه کتبی و اصل فیش واریز وجه به مبلغ ده میلیون ریال جهت دریافت اسناد 

هر مناقصه، در مهلت تعیین شده از ساعت  09:00 الی 16:00  به نشانی فوق الذکر، مراجعه نمایند. 

 روابط عمومی شرکت راه اندازی و بهره برداری صنایع نفت )اُیکو(

 

 

 

 

 هانگیری جناب آقای مهندس فرهاد ج
 صیر د ب ئ مدیرعامل شرکت پتروشیمی قا 

 

تبریک    ا رد بصیر  ئبه عنوان مدیرعامل شرکت پتروشیمی قاانتصاب شایسته حضرتعالی  
و  توفیقات برای خدمتی سرشار از شور و نشاط    دعرض نموده و از درگاه ایزد منان مزی

 ألت دارم.مساسلامی د و شکوفایی ایران مملو از توکل الهی در جهت رش
 

 با آرزوی توفیق روز افزون 
 متین دیداری 

 مدیرعامل و نائب رئیس هیئت مدیره 
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  فراخوان عمومی شناسایی پیمانکارآگهی »» 

و   ، داروو کادر پزشکی، ارائه خدمات درمانی تجهیز، اداره، تامین نیروی انسانی متخصص
 «« در محل کارخانه شرکت کیمیای پارس خاورمیانهواقع  آمبولانس مرکز درمانگاه شبانه روزی 

 
خاورمیانه  مناقصه گزار: پارس  کیمیای  ویژه    شرکت  منطقه  در  )واقع 

 پتروشیمی ها(   2فاز  -اقتصادی انرژی پارس
 ایمنی امور پیمانکاری. صلاحیت تایید  معتبر گواهینامهدارای  -
اخذ تاییدیه شرکت در مناقصه از مدیریت کار و خدمات اشتغال سازمان -

 منطقه ویژه ی اقتصادی انرژی پارس.
توانایی لازم جهت تهیه و  ارائه ضمانتنامه بانکی جهت تضامین داشتن    -

شرکت در مناقصه، انجام تعهدات و پیش پرداخت طبق مقررات و ضوابط 
.شرکت کیمیای پارس خاورمیانه

شرکت های ثبت شده که در اساسنامه آنها موضوع مناقصه ثبت شده    
 و دارای مجوزهای لازم از مراجع ذی صلاح قانونی باشند. 

تجهیز، اداره، تامین نیروی انسانی متخصص و کادر    موضوع مناقصه:  
پزشکی، ارائه خدمات درمانی، دارو و آمبولانس مرکز درمانگاه شبانه روزی 

 واقع در محل کارخانه شرکت کیمیای پارس خاورمیانه
 .عمومی / یک مرحله اینوع مناقصه:  

 تحویل اسناد:الف( تاریخ، مهلت و نشانی محل دریافت و 
از    مناقصهدریافت اسناد    03/02/1403لغایت    25/01/1403از تاریخ    -

 مزایده  -بخش مناقصه سایت 
  03/02/1403تاریخ تحویل پاکتهای حاوی اسناد مناقصه:  -

طبقه    3: سعادت آباد، خیابان سرو غربی، نبش خیابان آسمان، پلاکتهران
 1998133734چهارم، کد پستی 

ابوشهر،خیابان جی  عسلویه: پتروشیمی، خیابان  محل کارخانه   2میدان 
  7511895551واحد دبیرخانه. کد پستی 

 شرایط عمومی مناقصه گران:( ب
سال سابقه فعالیت در حوزه ی خدمات درمانی، پزشکی    5دارای حداقل    -

و   پالایشگاهی  و  پتروشیمی  واحدهای  در  بهداری  و  درمانگاه  اداره  و 
دو   گواهی  حداقل  ارائه  با  عسلویه  ی  منطقه  در  اجرایی  سوابق  سال 

حسن انجام کار از کارفرمایان پیشین.
درج عنوان موضوع مناقصه در اساسنامه شرکت.   -
داشتن گواهینامه معتبر تایید صلاحیت پیمانکاری از سازمان برنامه و   -

 بودجه کشور. 

 مدارک و اسناد مورد نیاز :( ج
تکمیل و ارائه کلیه فرمها با مهر و امضاء صاحبان مجاز شرکت.  -
 ارایه مجوز رسمی و دارای صلاحیت از وزارت بهداشت و علوم پزشکی.    
 . ه صورت های مالی حسابرسی شده یارا -
 مفاصا حساب پنج قرارداد آخر آن شرکت. ه یارا -
یه گواهینامه های معتبر مورد نیاز و ضروری مطابق تکالیف و الزامات ارا  -

 قانونی. 
 ارائه چارت سازمانی شرکت -
روزنامه،   - آگهی  اساسنامه،  شامل  شرکت  مرتبط  مدارک  کلیه  ارائه 

 آخرین تغییرات و مشخصات.
 شماره تماس:( د

 3160-2409-2410داخلی  22382170تلفن 
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زنگ  افتتاح آزادراه زنگ  افتتاح آزادراه 
بوشهر - فارس بوشهر - فارس 
کی به صدا در می آید؟کی به صدا در می آید؟

دبیر مرجع ملی حقوق کودک تشریح کرد:

اغلب کــودکان خیــابــانی »خــانـــواده« دارنـــداغلب کــودکان خیــابــانی »خــانـــواده« دارنـــد

مدیر عامل شرکت پتروشیمی کیان:
تکمیل و بهره برداری مگا پروژه کیان تحقق عینی و عملی شعار سال و فرمان رهبری فرزانه انقلاب است

افزایش بیماران عفونت های حاد 
تنفسی در استان بوشهر

مدیرکل صنعت ، معدن و تجارت استان بوشهر:

زمینه سـرمایه گذاری بیش از پنج هزار میلیارد ریال در استان بوشهر فراهم شد

اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاون 

آثار هنرمندان  استاندار بوشهر گفت: 

استان بوشهر حمایت می شود.  اکبر 

پورات در نشست با هنرمندان انقلابی 

استان بوشهر اظهار داشت: در ۲ سال 

گذشته در حوزه فرهنگی گام های مؤثر 

و ارزشمندی با تدابیر و حمایت های 

است  شده  برداشته  بوشهر  استاندار 

طرح های  از  حمایت  به  می توان  که 

راهیان نور و اردوهای جهادی، راهیان 

پیشرفت، طرح یاوران ولایت و برگزاری 

اردوهای آموزشی  ....
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19 روستای استان بوشهر در برابر سیل ایمن شدخبــــــــر
مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان بوشهر طرح ایمن سازی روستاها در برابر سیلاب را مورد اشاره قرار داد و گفت: در 

این راستا با سرمایه گذاری ۱۸ میلیارد تومان ۱۹ روستا در برابر سیلاب ایمن سازی شد. امیر برومند با گرامیداشت سالروز تأسیس 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی به دستور امام راحل، اظهار داشت: این نهاد نقش مهم و تاثیرگذاری در رفع محرومیت در روستاها 

در 45 سال گذشته است که توسعه زیرساخت ها و محرومیت زدایی از مهمترین مأموریت های بنیاد مسکن است.

خبرخبــــر

خبــــر

صنعت،  مدیرکل 

تجارت  و  معدن 

گفت:  بوشهر  استان 

پروانه   ۵۱ صدور  با 

صنعتی  برداری  بهره 

زمینه سرمایه گذاری پنج هزارو ۲ میلیارد ریال در این استان 

فراهم شد.

به گزارش ایرنا ، "مهدی صفوی " روز شنبه در گفت وگو با 

خبرنگاران اظهار کرد: پروانه های بهره برداری یادشده در بخش 

کانی فلزی، کانی غیر فلزی و صنایع معدنی با اشتغال ۷۸۰ نفر 

در استان بوشهر صادر شده است.

وی افزود: در راستای حمایت از تولید کنندگان طی یک سال 

گذشته اقدامات متعددی نظیر فعال شدن واحدهای صنعتی 

راکد، توزیع تسهیلات بانکی، تشکیل جلسات ویژه مشکلات 

تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی از طریق کارگروه های مختلف 

استانی و شهرستانی، بازدیدهای میدانی مستمر از واحدهای 

صنعتی به منظور تسریع در رفع مشکلات مربوطه با حضور 

انجام شده  بانک های عامل  و  اجرایی  مدیران دستگاه های 

است.

مدیرکل صنعت ، معدن و تجارت استان بوشهر ادامه داد: در 

راستای تحقق شعار سال ۱۴۰۳ "جهش تولید با مشارکت مردم" 

این اداره کل برنامه های خود را در حمایت از واحدهای تولیدی 

فراتر از سال گذشته برنامه ریزی و اجرا خواهد کرد.

صفوی یادآور شد: در راستای حمایت از واحدهای تولیدی 

استان بوشهر، طی یکسال گذشته در مجموع ۱۴ هزار و ۲۰۰ 

میلیارد ریال انواع تسهیلات نظیر طرح تبصره ۱۶، طرح رونق 

تولید، طرح تبصره ۱۸، راه اندازی مشاغل خانگی، مصوبات 

سفر و احیا واحدهای صنعتی راکد از طریق بانک های عامل در 

استان بوشهر پرداخت شد.

وی با اشاره به اولویت قرار دادن حمایت از بنگاه های تولیدی 

در استان بوشهر تصریح کرد: پارسال برای پنج هزار و ۵۰۰ بنگاه 

اقتصادی در حوزه صنعت، معدن، تجارت و همچنین مشاغل 

خانگی در زمینه های مختلف کسب و کار، تسهیلات لازم از 

طریق بانک های عامل استان پرداخت شده است.

در  بوشهر گفت:  استان  تجارت  و  مدیر کل صنعت، معدن 

راستای اقدامات متعدد حمایت از بنگاه های اقتصادی، برگزاری 

جلسات مستمر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید، بازدیدهای 

میدانی از واحدهای صنعتی با حضور مسؤولان اجرایی مرتبط، 

تشکیل نشست های ویژه برای هر بنگاه تولیدی مشکل دار 

با حضور مسؤولان استانی و کشوری و سایر موارد به منظور 

فعال کردن واحدهای راکد، ایجاد و توسعه واحد تولیدی، راه 

اندازی کسب و کار در حوزه مشاغل خانگی انجام گرفته است.

مدیرکل صنعت ، معدن و تجارت استان بوشهر:

زمینه سرمایه گذاری بیش از پنج هزار میلیارد ریال در استان بوشهر فراهم شد

معاون جهاد کشاورزی بوشهر:

خشکسالی کشاورزان را متضرر کرد
کاهش ۷۰ درصدی تولید گندم 

در بوشهر

استان  کشاورزی  جهاد  گیاهی  تولیدات  بهبود  معاون 

زراعی  سال  خشکسالی های  به  توجه  با  گفت:  بوشهر 

جاری، برداشت گندم در استان حدود ۷۰ درصد کاهش 

خواهد داشت.

کبری توکلی در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: امسال 

بیش از ۱۰۲ هکتار از اراضی کشاورزی استان بوشهر تحت 

پوشش گندم قرار گرفت که ۸۵ هزار هکتار به صورت دیم 

و ۱۷ هزار هکتار نیز به صورت آبی تحت کشت قرار گرفت.

وی به وضعیت خشکسالی و کاهش بارش ها در استان 

طی سال زراعی جاری اشاره کرد و ادامه داد: اغلب مزارع 

کشت گندم دیم استان بوشهر به علت وضعیت بارش ها 

بهبود  است.معاون  نداشته  برداشت  برای  محصولی 

تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی استان بوشهر اضافه کرد: 

همه اراضی و محصولات گندم استان بوشهر تحت پوشش 

بیمه محصولات قرار گرفته است.وی با اشاره به برداشت 

گندم از ۱۷ هزار هکتار اراضی آبی استان با ۳۲۰ دستگاه 

کمباین افزود: تاکنون هزار و ۵۰۰ تن گندم از این مزارع 

برداشت شده است که پیش بینی می شود در مجموع 

۴۰ هزار تن محصول برداشت شود.توکلی از کاهش ۷۰ 

درصدی محصول در سال جاری خبر داد و افزود: ۱۴ مرکز 

برای خرید گندم از کشاورزان راه اندازی شده است.

...................................................................................

افزایش بیماران عفونت های حاد 
تنفسی در استان بوشهر

 کارشناس بیماری های معاونت بهداشت دانشگاه علوم 

پزشکی بوشهر گفت: عفونت های حاد تنفسی در روزهای 

اخیر زیاد شده که در برخی از موارد منجر به بستری بعضی 

از افراد شده است.

به گزارش ایرنا " رهام یوسف نژاد" روز شنبه در گفت وگو با 

خبرنگاران اظهار کرد: عفونت های حاد تنفسی در روزهای 

اخیر زیاد شده که در برخی از موارد منجر به بستری افراد 

آسیب پذیر مانند کودکان، سالمندان، مادران باردار و افراد 

دارای بیماری زمینه ای شده است. کارشناس بیماری های 

یادآور  بوشهر  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشت  معاونت 

شد: ویروس های زیادی سبب ابتلای به عفونت های حاد 

تنفسی می شوند که مهم ترین آن ها ویروس های آنفلوانزا، 

کرونا ویروس ها و رینو ویروس ها است.

یوسف نژاد افزود: گسترش عفونت های تنفسی بیشتر از 

طریق هوای آلوده به قطرات ریز تنفسی است.

وی با اشاره به اینکه آلودگی هوا ناشی از عطسه یا سرفه 

تماس  : همچنین  داد  ادامه  است  ناقل  افراد  و  بیماران 

دست یا دهان و بینی با اشیاء آلوده به ترشحات دهان یا 

بینی فرد بیمار به ویژه در کودکان، نقش اساسی در انتقال 

عفونت دارد. یوسف نژاد در خصوص علائم این بیماری ها 

نیز گفت: با ورود ویروس ها به بدن، مخاط ملتهب و آلوده 

می شود و سبب گرفتگی بینی و آبریزش بینی، خارش گلو 

و سرفه می شود. وی تصریح کرد: کاهش اشتها، بی حالی، 

سردرد و بدن درد از نشانه های معمول به ویژه در آنفلوانزا 

است. این کارشناس بهداشتی در خصوص چرایی یکسان 

نبودن شدت و درجه بیماری در افراد مختلف اظهار کرد: این 

تفاوت به دلیل تفاوت مقاومت بدن یک فرد با فرد دیگر و 

یا به علت این است که ویروسی که وارد بدن فرد می شود 

دارای قدرت بیشتری است و این امر باعث می شود تا 

علائم بیماری به صورت مختلف مشاهده شود.

ازجمله  خاص  بیماری های  دچار  که  افرادی  گفت:  وی 

نقص  زمینه ای  روماتیسمی،  کلیوی،  ریوی،  بیماری های 

عفونت های  زمان شیوع  در  باید  باردار  زنان  یا  و  ایمنی 

تنفسی، اقدامات پیشگیرانه را با دقت رعایت کنند.

یوسف نژاد همچنین بر شستشویی مرتب دست ها، تهویه 

منازل و ادارات و استفاده از ماسک در اماکنی که احتمال 

آلودگی وجود دارد تأکید کرد.

...................................................................................

افزایش ۸۳ درصدی کشفیات سرقت 
در استان بوشهر

رییس پلیس آگاهی استان بوشهر از افزایش ۸۳ درصدی 

کشفیات انواع سرقت ها در استان بوشهر در سال جاری 

نسبت به مدت مشابه در سال گذشته خبر داد.

سرهنگ جوشن سهرابی روز شنبه در گفت وگو با خبرنگاران 

با  انتظامی  پایداری که توسط نیروی  امنیت  اظهار کرد: 

کمک سایر دستگاه های امنیتی و مردم در استان بوشهر 

ایجاد شده، سبب گردید که در استان سرقت های خشن 

نسبت به سایر نقاط کشور از میزان بسیار پایینی برخوردار 

شود. وی افزود: تمام تلاش ما این است که در کمترین 

زمان وقوع از سرقت زمینه کشف ان فراهم شود اما به 

مردم توصیه می کنیم که نسبت به تامین امنیت منازل 

خود با استفاده از تجهیزات مناسب دریغ نورزند.

رئیس پلیس آگاهی استان بوشهر تصریح کرد: به دلیل کم 

توجهی و در پاره ای از مواقع بی توجهی بخشی همچنان 

سرقت از منازل، اماکن خصوصی از جمله خانه باغ ها و 

ساختمان های در حال احداث، موتورسیکلت، قطعات و 

لوازم داخل خودرو، تلفن همراه، کابل برق و مخابرات و 

احشام دارای فراوانی و یا افزایش در وقوع بوده است.

وی اضافه کرد: همراهی و همکاری بیشتر دستگاه ها در 

انجام صحیح وظایف محوله و شهروندان در خود مراقبتی 

پلیس  رئیس  مبرم است.  نیاز  رعایت توصیه ها مورد  و 

آگاهی استان بوشهر یادآور شد: منشا بخش عمده ای از 

سرقت ها خرد، اعتیاد است که ضرورت درمان معتادان 

در  استان  پلیس  گفت:  وی  است.  کرده  چندان  دو  رو 

تلاش است با رویکرد هم افزایی و با کمک هر بیست و 

هفت دستگاه دارای شرح وظایف در پیشگیری و همراهی 

جرایم  با  مقابله  و  پیشگیری  مهم  مأموریت  شهروندان 

سرقت را با جدیت تا پایان سال دنبال کند.

3شهر ممنوعه استان بوشهر برای 

اتباع افغان کدامند؟

 مدیرکل امور اتباع و مهاجرین استان بوشهر از استمرار 

روند اجرای طرح شناسایی و طرد اتباع غیرمجاز از این 

استان خبر داد.

راضیه علی پور با اشاره به ادامه طرح شناسایی و طرد 

اتباع خارجی غیرمجاز در استان گفت: در سال ۱۴۰۲ چندین 

مرحله از این طرح اجرا شد و این روند در سال جدید نیز 

بطور مستمر و با مشارکت نیروی های انتظامی و امنیتی و 

دیگر دستگاه های ذیربط ادامه خواهد داشت.

وی با اشاره به اینکه در طول سال های گذشته گام های 

موثری در خصوص ساماندهی اتباع صورت پذیرفته اظهار 

کرد: طرح جامع ساماندهی اتباع که یکی از آنها شناسایی 

و طرد غیرمجازین است مورد توجه جدی سازمان ملی 

مهاجرت است و اداره کل امور اتباع استان بوشهر نیز در 

این خصوص با جدیت تمام از تمام ظرفیت های موجود 

برای تسریع در این روند استفاده خواهد کرد.

وی افزد: سه شهرستان گناوه، دیلم و عسلویه جز مناطق 

این  در  اتباع  اشتغال  و  اسکان  ورود،  و  ممنوعه هستند 

شهرستان ها حتی برای اتباعی که دارای مدارک اقامتی 

هستند نیز ممنوع بوده و در صورت دستگیری نسبت به 

طرد آنان از کشور اقدام خواهد شد.مدیرکل امور اتباع و 

مهاجران خارجی استانداری بوشهر یادآور شد: تردد اتباع 

دارای کارت های آمایش به سایر استان ها فقط با برگه 

تردد که از استان مبدا صادر می شود امکان پذیر است و 

در صورت تردد غیرقانونی، دستگیر و جهت انجام مراحل 

قانونی به اردوگاه مراقبتی منتقل خواهند شد.

..........................................................................................

ساخت شهرک خورشیدی

 در زمین دانشگاه آزاد دشتستان

فرماندار دشتستان گفت: زمین دانشگاه آزاد بلااستفاده 

مانده بود که با استفاده از آن سعی داریم شهرک خورشیدی 

احداث کنیم.

احمد بنافی در نشست مسئولان دشتستان با تبریک عید 

سعید فطر و آرزوی قبولی طاعات و عبادات مردم اظهار 

داشت: امسال از سوی رهبر معظم انقلاب اسلامی به نام 

سال ” جهش تولید با مشارکت مردم” نامگذاری شده و در 

دشتستان برای تحقق عملی شعار سال نهایت توان خود 

را به کار می گیریم. وی به برگزاری انتخابات اسفندماه اشاره 

کرد و یادآور شد: انتخابات بسیار خوبی برگزارشد و ما باید 

به دلیل مسؤولیتمان کاملا بی طرفی را حفظ می کردیم، 

اما نگران و دغدغه مند بودیم و می خواستیم اتفاق خوبی 

بیفتد که این اتفاق افتاد، انتخاب مردم از سر رضایت و 

هوشمندی و بصیرت بود. فرماندار دشتستان افزود: توصیه 

رئیس جمهور این است که باید همه مسئولان، مردم دار 

باشند و در دشتستان، مسئولان در کنار مردم هستند.

بنافی با اشاره به برگزاری راهپیمایی اخیر روز قدس گفت: 

مردم شهر برازجان، بیش از ۱۲ هزار نفر شرکت کرده بودند، 

یعنی یک دهم جمعیت شهر برازجان و اینها همه مردم 

بودند و تازه گله مند بودند از شرایط اقتصاد؛ اما آمدند.

فرماندار شهرستان دشتستان خطاب به مدیران بیان کرد: 

باید به مردم احترام بگذارید و امور را پیگیری کنید، در روز 

چقدر مراجعه کننده داریم؟ باید دائم دنبال کرد و موضوع 

را  هایتان  باید دستگاه  و  است  فساد  با  مبارزه  نیز  بعد 

مراقبت کنید. بنافی گفت: موضوع بعد استفاده شخصی 

از بیت المال است، این را رعایت کنید؛ اینها جزو مسائلی 

است که مردم را ناراحت می کند و باید حتما کم خرج و 

بدون تکلف باشید و مدیر جهادی باید هزینه اداره اش را 

کم کرده و قناعت کند و بسیار برای مردم تلاش کرده و 

کار کند. فرماندار شهرستان دشتستان اظهار کرد: در حوزه 

عمرانی دشتستان، چند اولویت را داریم که مدیران باید 

روی آن کار کنند، یکی آموزش پرورش که نقش تربیتی را 

به عهده دارد؛ دوم آب که نیاز به توزیع هوشمندانه داریم 

و سوم راه و مسکن است که اولویت های دولت است 

و حوزه درمان و کشاورزی که بعد حوزه ورزش و جوانان 

است. بنافی تصریح کرد: ما باید با این نگاه اولیتمان را قرار 

دهیم که زیر ساخت ها نو می شود و نباید پروژه جدیدی 

تعریف کنیم و باید حتما پروژه های نیمه تمام را به پایان 

برسانیم و بدون تمام کردن سراغ شروع دیگر پروژه ها نرویم. 

وی گفت: ناحیه صنعتی در بخش سعدآباد باید کارهایش 

انجام شود و تا انتهای امسال قطعاتش خریداری شود و 

ما شهرک شیمیایی داریم که با پیگیری های نماینده به جای 

خوبی رسیده است. فرماندار شهرستان دشتستان افزود: 

زمین دانشگاه آزاد بلااستفاده مانده بود که با استفاده از 

آن سعی داریم شهرک خورشیدی احداث کنیم و باید اینجا 

بخشدار ها به ما کمک کنند.

خبر

اینکه  بیان  با  استان بوشهر  مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 

مرحله نخست طرح آبرسانی سیراف به جم در جنوب استان با 

۵ هزار مترمکعب در روز وارد مدار شده است، گفت: تولید آب 

از این تأسیسات تا نیمه نخست امسال به ۱۵ هزار مترمکعب 

خواهد رسید. ابوالحسن عالی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در 

بوشهر با بیان اینکه طرح آب رسانی و شیرین سازی آب دریا از 

بندر سیراف به شهرستان جم در سال 1389 عملیاتی شد، اظهار 

داشت: متأسفانه این طرح در 12 سال به دلایل مختلف متوقف 

و بهره برداری از آن با وقفه طولانی مواجه شد. وی با بیان اینکه 

در مدت یادشده ساخت و اجرایی شدن خط انتقال آب، برق، 

خطوط لوله و ساخت مخازن با وقفه 12 ساله مواجه شد، گفت: 

در دولت آیت الله رئیسی تحول مهم و شگرف در تسریع اجرا 

طرح آب رسانی سیراف به جم در جنوب استان بوشهر ایجاد 

شد.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر با اشاره به اینکه 

در سفر اول رئیس جمهور به استان در مهر ماه سال 1400 طرح 

مهمی در تسریع اجرایی شدن آب رسانی سیراف - جم تصویب 

شد گفت: پس از این مصوبه اقدامات لازم در پروژه آب رسانی 

یاد شده انجام و در سفر دوم رئیس جمهور و هیئت دولت به 

استان بوشهر در اسفند ماه سال 1401 مرحله نخست آب رسانی 

سیراف به جم با ظرفیت 5 هزار مترمکعب در شبانه روز وارد مدار 

بهره برداری شد.عالی با بیان اینکه در سال قبل 500 میلیارد تومان 

اعتبار برای تسریع در تکمیل آب رسانی سیراف به جم تخصیص 

یافت تصریح کرد: بر اساس برنامه ریزی در نیمه نخست و هفته 

دولت امسال مرحله دوم آب شیرین کن سیراف به جم با ظرفیت 

10 هزار مترمکعب وارد مدار بهره برداری می شود و تولید آب از 

این تأسیسات به 15 هزار مترمکعب در شبانه روز افزایش می یابد.

وی با بیان اینکه یکی از مشکلات اساسی شهرستان جم در عرصه 

آب رسانی برطرف شده است، تصریح کرد: ظرفیت تولید آب از 

این تأسیسات 28 هزار مترمکعب است که تلاش می شود همه 

ظرفیت این طرح بر اساس برنامه زمان بندی تکمیل و افتتاح 

شود.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر برآورد ارزش 

سرمایه گذاری طرح آب رسانی سیراف به جم در حال حاضر 10 هزار 

میلیارد تومان دانست و خاطرنشان کرد: خط آب رسانی سیراف به 

جم دارای 42 کیلومتر خط انتقال، 33 کیلومتر شبکه برق رسانی، 6 

مخزن ذخیره با ظرفیت 50 هزار مترمکعب و 5 سایت پمپاژ است.

عالی، طول شبکه توزیع آبرسانی به شهرستان جم را 100 کیلومتر 

اعلام و بیان کرد: تاکنون 50 درصد این شبکه اجرایی شده است.

وی اجرای طرح آب رسانی شهرستان جم را اقدام ارزشمند دولت 

سیزدهم در استان بوشهر دانست و تأکید کرد: از مجموع 240 

هزار مترمکعب طرح های آب شیرین کن استان بوشهر، 100 هزار 

مترمکعب آن وارد مدار شده و مابقی بر اساس برنامه زمان بندی 

تکمیل و افتتاح می شود.

خبر

به گزارش روابط عمومی شرکت پتروشیمی کیان؛ مهندس عبدالله 

یاوری عضو هیت مدیره و مدیر عامل شرکت پتروشیمی کیان در 

نشست آغازین با مدیران و مسئولان شرکت کیان؛

تلاش،همت برای تکمیل و بهره برداری پروژه کیان را تحقق عینی و 

عملی شعار سال و فرمان رهبری فرزانه انقلاب خواندن. 

یاوری؛نامگذاری سال از سوی رهبری انقلاب به"جهش تولید با 

ترسیم مسیر  برای  بالادستی  و سند  منشور  را  مردم"  مشارکت 

لازمه  و  دانستند  کشور  اجرایی  های  دستگاه  مدیران  حرکت 

اسناد  و  قوانین  درست  اجرای  و  مشارکت  همت،  آنرا  تحقق 

بالادستی چون قوانین اصول مواد ۴۴ و ۸۸ قانون اساسی در 

خصوصی سازی  بخش های قابل واگذاری دانستند  مدیر مگاه 

پروژه پتروشیمی کیان که بستر طراحی و اجرای این پروژه،فرمان 

رهبری فرزانه انقلاب در تبدیل پالایشگاه ها به پترو پالایشگاهها 

در دهه های پیش دانستند و ظرفیت بالای تولید و ارز اوری که با 

تکمیل و بهره برداری کامل این پروژه بدست خواهد آمد میتواند 

در رشد تولید و ارز آوری برای کشور موثر خواهد بود. مگاپروژه 

پتروشیمی کیان می تواند به بهره مندی از منابع صندوق توسعه 

ملی و مشارکت در سرمایه گذاری شرکت های توانمند اقتصادی 

داخلی و خارجی تولید محصولات مورد نیاز و وارداتی کشور را 

تولید و هم با صادرات محصولات استراتژیکی به کشورهای دیگر 

هم موجب  ارزی آوری شود  عبدالله یاوری در بخشی به اهمیت 

تلاش و جهاد برای تحقق فرمان رهبری پرداختند که "معظم له 

"مسیر حرکت را تعیین و "مشارکت مردم" را به عنوان عامل اصلی 

تولید در کشور اعلام داشتند و از این رو بهترین شرایط برای تلاش 

و برنامه ریزی مدیران در تحقق شعار سال فراهم است . یاوری  

اعلام کرد در این راستا ضروری است مشارکت مردم را با روش های 

اقتصادی مشارکت گیری کرد چون واگذاری سهام از طریق بورس 

در  و...که  بانک ها  و  اقتصادی  هلدینکهای  گذاری  سرمایه  یا  و 

سرعت بخشی به باروری و بهره برداری این پروژه کمک کرد  عضو 

هیت مدیره شرکت پتروشیمی کیان در بخش پایانی ضمن تقدیر 

و تشکر از تلاش مدیران شرکت های سهامداری و شرکت های 

سرمایه گذاری در هدایت و راهبرد مگاپروژه کیان از آغاز پروژه تا 

کنون،درخواست پیگیری و مطالبه گری برای بهره مندی از ظرفیت 

اقتصادی همراهی مردمی و گذرگاه های اقتصادی در بخش های 

خصوصی،دولتی و تعاونی چون صندوق توسعه ملی،هلدینگهای 

اقتصادی برای پیشرفت و توسعه شرکت پتروشیمی کیان را اعلام 

داشتند مهندس عبدالله یاوری مدیر عامل شرکت پتروشیمی کیان 

در این دیدار مدیران شرکت را به تلاش،اهتمام و اقدام جهادی 

انقلاب  رهبری  فرمان  و  عینی شعار سال  و  واقعی  برای تحقق 

توصیه و خدمت در توسعه صنعت و تولید محصولات زنجیره 

ارزشی پتروشیمی را بالاترین ارزش دانستند .

مدیر عامل شرکت پتروشیمی کیان:

تکمیل و بهره برداری مگا پروژه کیان تحقق عینی و عملی شعار سال 
و فرمان رهبری فرزانه انقلاب است

مرحله نخست طرح آب رسانی سیراف به جم وارد مدار شد
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خبر

نگاهی به تاریخچه شکل گیری مسیر ارتباطی بوشهر- فارس از 

این حیث قابل اهمیت است که در ازمنه قدیم در کنار مبادلات 

تجاری، کوتاه ترین مسیر اتصالی بین دریای خزر و خلیج فارس 

به شمار می رفت.

این جاده از پر رفت و آمد ترین راه های ایران در آن دوران بوده 

که به نص صریح تاریخ در زمان ناصرالدین شاه رونقی چندان 

گرفته و بخش قابل توجهی از واردات و صادرات ایران از این 

مسیر انجام می شد. بررسی این راه ارتباطی نشان می دهد که 

یکی از دشوارترین این مسیرها محدوده جاده بوشهر به شیراز 

با گردنه های صعب العبور بوده و در دوره ای که در ایران چیزی 

به نام جاده وجود نداشته این راه حکم اتوبان های امروز داشته 

است. در طی بیش از ۱۵۰ سال گذشته به مروز شاهد تغییراتی 

در بهتر شدن این مسیر بوده ایم که که عمده این تغییرات پس از 

انقلاب اسلامی اتفاق افتاده است. در دولت سیزدهم ایجاد یک 

مسیر مناسب بین استان های بوشهر و فارس مورد توجه قرار 

گرفت به گونه ای که در ۲۰ مهرماه سال ۱۴۰۲، رییس جمهور در 

آئین افتتاح آزادراه شیراز- اصفهان گفت: آزادراه شیراز به بوشهر 

هم در دستور کار قرار می گیرد. حجت الاسلام ابراهیم رییسی در 

آن مراسم با تأکید بر اینکه حتماً مسیر آزادراه به سمت بوشهر 

دنبال شود، از وزارت راه و استاندار بوشهر و تمام دست اندرکاران 

آزادراه خواست تا همت خود را گماشته که این کار ادامه پیدا 

کند و به بوشهر برسد و مسیر تکمیل شود یعنی مسیر به بزرگراه 

شیراز ـ بوشهر برسد. وزیر راه و شهرسازی نیز در آن مراسم عنوان 

کرد: از امروز با دستور رئیس جمهور این مسیر را ادامه خواهیم 

داد و عملیات اجرایی قطعه ای از سمت بوشهر به شیراز نیز آغاز 

خواهد شد که آن را به این شبکه گذرگاه اصلی متصل کنیم. 

مهرداد بذرپاش افزود: در صورت اتصال آزادراه بوشهر- شیراز، از 

دریای خلیج فارس تا خزر مسیر آزادراهی داریم.

پس از این اتفاف مبارک، استاندار بوشهر در ۳۰ مهرماه سال 

۱۴۰۲در شورای اداری این استان گفت: با ابلاغ رئیس جمهور، 

مصوبه ساخت آزادراه شیراز- بوشهر به عنوان هدیه به مردم این 

استان اعلام و بزودی فعالیت عمرانی این آزاد راه آغاز می شود.

احمد محمدی زاده ادامه داد: خط آزادراهی که از شمال کشور آغاز 

و پس از اتصال به استان های تهران، قم، اصفهان به شیراز وصل 

شده به زودی استان بوشهر نیز شامل می شود.

وی افزود: با رایزنی هایی که طی ۲ سال گذشته به شکل مشترک 

کار  یک  شاهد  شد  انجام  بوشهر  و  فارس  استانداران  توسط 

کارشناسی مناسبی برای امتداد آزادراه اصفهان - شیراز و شیراز - 

بوشهر بودیم که با موافقت رئیس جمهور در سفر اخیر به استان 

فارس و افتتاح آزادراه اصفهان- فارس، ساخت آزادراه فارس - 

بوشهر توسط ایشان اعلام و ابلاغ شده است.

استاندار بوشهر تصریح کرد: پیش از دولت سیزدهم، هیچگونه 

سابقه ای از کار مطالعاتی برای احداث آزادراه فارس- بوشهر وجود 

نداشت و با هماهنگی با استان فارس و پیگیری های انجام شده 

در سطح وزارت راه و شهرسازی و همکاری و همراهی برخی از 

کمیسیون های تخصصی مجلس شورای اسلامی و با موافقت 

رییس جمهور این اتفاق مهم در این دولت شکل گرفته است. 

محمدی زاده ادامه داد: پیش بینی می شود که عملیات اجرایی 

احداث قطعه اول به طول ۲۵ کیلومتر از بوشهر و ۱۸ کیلومتر از 

استان فارس در سال جاری آغاز شود. نماینده مردم شیراز و زرقان 

نیز در مجلس شورای اسلامی در ۱۲ دی ماه سال گذشته از انجام 

توافق اولیه برای احداث آزادراه شیراز ـ بوشهر خبر داد. ابراهیم 

عزیزی در آن تاریخ به خبرنگاران گفت: این آزادراه نقش مهمی 

در کریدور شمال به جنوب کشور ایفا خواهد کرد. وی با تأکید بر 

اینکه قطعه نخست آزادراه شیراز ـ بوشهر، شیراز را از بن بست 

نجات می دهد، گفت: در نشستی که با حضور مسئولان وزارت 

راه و شهرسازی، وزارت دفاع و مسئولان استان های بوشهر و 

فارس برگزار شد، توافق اولیه مذکور حاصل شد. عزیزی تصریح 

کرد: آزادراه شیراز ـ بوشهر موجب رونق اقتصادی و گردشگری نه 

تنها برای استان های جنوب کشور بلکه برای کل کریدور شمال به 

جنوب خواهد شد.

تأثیر در تولید  آزادراه  این  تأثیر احداث  از دیگر  وی همچنین 

درآمد صادرات غیرنفتی عنوان کرد و افزود: با احداث این آزادراه 

اقدامات بزرگ، محرک و اثرگذار استان های بوشهر و فارس که 

نیازمند ارتباط جاده ای مناسب است، امکان پذیر می شود.

نائب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 

ادامه داد: با توجه به اتصال دریای شمال به جنوب کشور از 

طریق کریدور ایجاد شده در آزادراه مذکور، شاهد یک تحول 

بزرگ و اساسی در حجم و نوع مبادلات اقتصادی نیز خواهیم 

بود. عزیزی همچنین راهیابی به خلیج فارس از قبل احداث این 

آزادراه را فرصتی برای رونق گردشگری و در نتیجه رونق اقتصادی 

دانست و گفت: قطعه ۷ آزادراه شیراز ـ اصفهان و قطعه ۸ این 

آزادراه در واقع قطعه یک آزادراه شیراز ـ بوشهر خواهد بود.

وی اظهار کرد: قطعه یک آزادراه شیراز بوشهر به طول حدود ۶۰ 

کیلومتر، کلانشهر شیراز را از بن بست فعلی نجات خواهد داد و 

این نخستین مزیت آزادراه مذکور برای شیراز خواهد بود.

نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: 

بر اساس توافق اولیه دولت ۵۰ درصد منابع مالی آزادراه شیراز ـ 

بوشهر را تأمین خواهد کرد و در کنار آن وزارت دفاع و پشتیبانی 

نیروهای مسلح نیز ۲۵ درصد در این پروژه مشارکت می کند و 

بقیه نیز از سایر منابع تأمین می شود.

با گذشت اندک زمانی از دستور رئیس جمهور، ساخت این آغاز 

راه از سمت بوشهر و فارس در قطعاتی مختلف آغاز شد و بر 

روند اجرای آن نیز نظارت به عمل آمد به گونه ای که معاون 

اجرایی رییس جمهور در سفر ۲۲ بهمن سال گذشته به این استان 

در بازدید از کارگاه این طرح گفت: اعتبار مورد نیاز برای تکمیل 

بزرگراه بوشهر به شیراز تامین می شود. محسن منصوری عنوان 

کرد: این طرح از مصوبات سفر رئیس جمهور به استان بوشهر 

است و برای تزریق به موقع اعتبارات این طرح، نهایت توان خود 

را به کار می گیریم. استاندار بوشهر در بهمن سال گذشته با اشاره 

به تلاش و پیگیری های صورت گرفته برای ساخت آزادراه شیراز 

به بوشهر عنوان کرد: رئیس جمهور در سفر به استان فارس و 

افتتاح آزادراه شیراز به اصفهان بر ادامه این طرح تا سواحل 

خلیج فارس در استان بوشهر تاکید کرد. احمد محمدی زاده با 

بیان اینکه با تکمیل باند دوم بزرگراه دالکی به کنار تخته عملیات 

اجرایی قطعه نخست آزاد راه بوشهر آغاز می شود افزود: مصوبه 

ساخت آزاده راه بوشهر از سوی رئیس جمهور اخذ شده و قطعه 

استان  کار  در دستور  کیلومتر  به طول ۲۵  پروژه  این  نخست 

بوشهر قرار دارد. اکنون و پس از ۶ ماه از دستور رئیس جمهور، 

استاندار بوشهر از پیشرفت ۶۳ درصدی قطعه اول بزرگ راه دالکی 

استان به کنارتخته فارس خبر می دهد. وی ادامه می دهد: با 

تخصیص اعتبار این طرح تا پایان سال تکمیل خواهد شد. بی 

گمان این طرح یکی از مهمترین طرح های راهداری ۲ استان 

بوشهر و فارس است که می تواند ضمن کاهش فاصله زمانی 

و ایمن بین این دو استان، تبادلات تجاری کشور از بوشهر را 

رونقی وسیع دهد و به عنوان یک هدیه ای گرانبها از این دولت 

در اذهان به یادگار بماند که در وهله نخست نیازمند پیگیری 

مسئولانه و مصرانه مدیران ارشد این دو استان و مدیران کل 

مرتبط است. مردم استان های بوشهر و فارس که قرابتی دیرینه 

دارند مشتاقانه منتظر هستند تا ببیند کی و چه زمان در این 

دولت زنگ افتتاح این طرح مهم آزادراهی کشور به صدا در 

می آید. | ایرنا 

کشف جرایم سرقت در استان 
بوشهر ۸۳ درصد افزایش یافت

درصدی  افزایش ۸۳  از  بوشهر  استان  آگاهی  پلیس   رییس 

کشفیات جرایم سرقت در سال جاری در استان بوشهر خبر داد.

به گزارش مهر، سرهنگ جوشن سهرابی صبح شنبه در جمع 

خبرنگاران اظهار کرد: با برنامه ریزی و تلاش هایی که صورت 

گرفت خوشبختانه کشفیات جرایم سرقت استان در سال جاری 

در مقایسه با مدت مشابه در سال گذشته افزایش ۸۳ درصدی 

داشته است. وی اضافه کرد: خروجی این اقدامات از جمله با 

شناسایی و دستگیری تعداد ۹ باند سارقین کاهش میزان سه 

درصدی وقوع جرایم سرقت در سال جاری نسبت به مدت 

مشابه در سال گذشته بوده و همکاری شهروندان در رعایت 

ستودنی  موفقیت  این  کسب  در  مراقبتی  خود  و  توصیه ها 

است. رئیس پلیس آگاهی استان بوشهر اضافه کرد: با وجود 

اماکن  از  سرقت  منزل،  سرقت  همچنان  تلاش ها  این  همه 

خصوصی ازجمله سرقت از خانه باغ ها و ساختمان های در حال 

احداث، سرقت موتور، سرقت قطعات و لوازم داخل خودرو، 

سرقت موبایل، سرقت کابل برق و مخابرات و سرقت احشام 

دارای فراوانی و یا افزایش در وقوع بوده است. وی تاکید کرد: 

همراهی و همکاری بیشتر دستگاه ها در انجام صحیح وظایف 

محوله و شهروندان در خود مراقبتی و رعایت توصیه ها مورد 

نیاز مبرم است. درمان مصرف کنندگان مواد مخدر می تواند 

در کاهش این دسته از جرایم مؤثر واقع شود. سهرابی افزود: 

پلیس استان در تلاش است با رویکرد هم افزایی و با کمک 

هر بیست و هفت دستگاه دارای شرح وظایف در پیشگیری و 

همراهی شهروندان مأموریت مهم پیشگیری و مقابله با جرایم 

سرقت را با جدیت تا پایان سال دنبال کند.

............................................................................

آیا مبلغ جرائم رانندگی
 افزایش پیدا کرد؟

در شرایطی که پیش تر و در برخی از خبرها اعلام شده بود 

فروردین  از ۲۵  رانندگی  و  راهنمایی  مبلغ جرائم  افزایش  که 

ماه اجرایی خواهد شد، پیگیری های ایسنا حاکی از آن است 

که تاکنون افزایش مبلغ جرائم به پلیس راهور ابلاغ نشده و 

همچنان رقم جریمه های رانندگی، همان مبالغ قبلی است.

به گزارش ایسنا، اوایل آذرماه سال گذشته بود که سردار احمدرضا 

رادان، فرمانده فراجا در جریان بازدید از مقر پلیس راهنمایی و 

رانندگی فراجا بر ضرورت افزایش مبلغ جرائم رانندگی تاکید کرد 

و در توضیح چرایی این درخواست خود نیز گفت: »متاسفانه 

ارتکاب تخلف رانندگی، منجر به وقوع ۸۰ درصد تصادفات شده 

است. جرائم رانندگی باید بازدارندگی داشته باشد، یعنی طوری 

باشد که فرد متخلف اصلا مرتکب آن نشود. درحال حاضر اما 

مبلغ جرایم تخلفات رانندگی بازدارنده نیست و باید افزایش پیدا 

کند. این نکته را هم باید مورد توجه قرار دهیم که افزایش نرخ 

جرایم رانندگی ربطی به تورم ندارد و گرانی و ... ندارد. یک راننده 

اصلا نباید تخلف کند و کسی هم که تخلفی مرتکب نشده که 

نباید جریمه سنگین پرداخت کند. در واقع خاصیت بازدارندگی 

جرائم در همین جاست.«

درپی این اظهارات بود که به مرور، درخواست برای افزایش 

مبالغ جرائم رانندگی به یکی از نکات مطرح شده در اظهارات 

بعدی فرماندهان پلیس راهور، برخی کارشناسان ترافیک و ... 

بدل شد و حتی وزیر کشور نیز در جریان بازدیدی که در آخرین 

روز سال ۱۴۰۲ از مرکز کنترل ترافیک پلیس راهور فراجا انجام 

داد بر ضرورت آن تاکید کرد و در پاسخ به پرسشی مبنی بر این 

که آیا دولت با افزایش مبلغ جریمه های رانندگی موافق است 

یا خیر گفت: » رقم فعلی جریمه های رانندگی قطعا بازدارنده 

نیست، جریمه باید بازدارندگی داشته باشد، بنابراین در سال 

آینده )۱۴۰۳( تلاش داریم تا تشویق و تنبیه و همچنین افزایش 

جرایم رانندگی را اعمال کنیم.«

با این وجود در حالی که پیشنهاد اولیه پلیس افزایش مبلغ 

اما  بود،   ۱۴۰۳ نوروزی  طرح  آغاز  از  قبل  تا  رانندگی  جرائم 

تعطیلات نوروزی بدون تغییری در مبلغ جرائم به پایان رسید و 

در تنها در این مدت، سردار سید تیمور حسینی، رئیس پلیس 

راهور فراجا در مصاحبه های مختلف بر ضرورت افزایش رقم 

جرائم رانندگی به منظور جلوگیری از وقوع تخلفات حادثه ساز 

تاکید کرد. او در یکی از همین مصاحبه ها نیز اعلام کرده بود که 

»بنابر شرایط موجود و آمادگی ۱۰۰ درصدی زیرساخت های این 

طرح از سوی پلیس و تمام سازمان های مرتبط از ۲۵ فروردین 

ماه شاهد اعمال این تغییرات در سطح کشور خواهیم بود.« 

تاریخی که اعلام آن سبب شد تا برخی از مردم و به خصوص 

رانندگان تصور کنند که رقم جرائم رانندگی از امروز افزایش پیدا 

کرده است، موضوعی که رئیس پلیس راهور فراجا توضیحاتی 

را درباره آن ارائه کرده است.

مبلغ جرائم رانندگی هنوز افزایش نداشته است

سردار سید تیمور حسینی در گفت وگو با ایسنا درباره اینکه آیا 

مبلغ جرائم رانندگی از ۲۵ فروردین ماه )امروز( افزایش پیدا 

کرده یا خیر، گفت: تاریخ اعلام شده به عنوان یک روز پیشنهادی 

مطرح شده بود، نه یک روز قطعی. در حال حاضر نیز همانطور 

رقم  افزایش  ابلاغ موضوع  در صورت  کردیم،  اعلام  بارها  که 

جرائم رانندگی از سوی دولت، پلیس راهور این آمادگی را دارد 

که بلافاصله ابلاغیه دولت را اجرا کند، اما تاکنون این موضوع 

به ما ابلاغ نشده و از این رو رقم جرائم رانندگی، فعلا همان رقم 

قبلی است. وی در ادامه با تاکید بر اینکه پلیس به دنبال جریمه 

نیست، بلکه به دنبال بازدارندگی است، گفت: مردم باید بدانند 

که افزایش جریمه های تخلفات رانندگی تنها برای افرادی است 

که مرتکب تخلف شده اند، از این رو هزینه ای بر سبد خانوار 

تحمیل نمی شود. اگر کاربران ترافیکی و رانندگان رعایت قانون 

را رعایت کنند، مطمئناً مورد  رانندگی  و مقررات راهنمایی و 

اعمال جریمه قرار نخواهند گرفت، در واقع اگر فردی تخلف نکند 

جریمه هم نخواهد شد. رئیس پلیس راهور فراجا درباره اینکه 

آیا جدول مبلغ جدید جرائم نیز منتشر شده یا خیر به ایسنا 

گفت: تاکنون جدول جدید جرایم هنوز به پلیس ابلاغ نشده 

است، از این رو تا زمانی که این جدول ابلاغ نشده، رقمی هم 

منتشر نمی شود. اما به طور کلی می توان گفت که افزایش نرخ 

جریمه ها بر اساس نوع تخلف متفاوت خواهد بود. من بازهم 

تاکید می کنم که نگاه پلیس و دستگاه های متولی در این زمینه، 

نگاه بازدارندگی است و امیدوارم در سال ۱۴۰۳ در هر ماه پلیس 

گزارش دهد که میزان تخلفات و تصادفات کاهش یافته است. 

ما آمار ریزبه ریز تصادفات را در اختیار داریم و خب می دانیم که 

در بسیاری از آنها تخلفات حادثه ساز مانند سرعت غیرمجاز و ... 

سبب وقوع حوادث مرگبار شده است.

 توزیع ۷۰ هزار بسته معیشتی در استان بوشهر
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان بوشهر از توزیع بیش از ۷۰ هزار بسته معیشتی میان نیازمندان استان خبر داد و گفت: این بسته ها با 
ارزش افزون بر ۷۱ میلیارد تومان با مشارکت خیرین و نیکوکاران تهیه شده است. عباس روشن در حاشیه تجلیل از خیرین و نیکوکاران منطقه شبانکاره 
دشتستان با تبریک عید سعید فطر و قدردانی از مردم نوع دوست استان، اظهار داشت: استان بوشهر در عرصه مشارکت مردم در رسیدگی به نیازمندان 
و مددجویان رتبه برتر کشور دارد و در این راستا خدمات رسانی به نیازمندان در ماه مبارک رمضان افزایش درخور تحسین است.

زنگ  افتتاح آزادراه بوشهر - فارس کی به صدا در می آید؟زنگ  افتتاح آزادراه بوشهر - فارس کی به صدا در می آید؟

خبر

دبیر مرجع ملی حقوق کودک با اشاره به اینکه در حال حاضر 

رویکرد دولت برای ساماندهی کودکان خیابانی بر خانواده محوری 

استوار است، اعلام کرد که برنامه دستگاه های مربوط این است 

تا با واگذاری کودکان بی سرپرست به خانواده ها و با بهره گیری 

موثر از ظرفیت مراکز نگهداری این کودکان، فضا برای حمایت از 

کودکان خیابانی افزایش یابد.

وضعیت  به  اشاره  با  ایسنا،  با  گفت وگو  در  کاظمی  سیدعلی 

ساماندهی کودکانِ خیابان، اظهار کرد: اگرچه آمار دقیقی از تعداد 

کودکان خیابانی در کشور وجود ندارد و علت آن شناور بودن 

بزرگترین حجم  اما مشخصا  جمعیت کودکان خیابانی است، 

این کودکان در استان تهران است؛ به طوریکه برآوردها نشان 

می دهد ۷۵ درصد کودکان خیابان در استان تهران هستند که با 

برطرف کردن این معضل، ۷۵ درصد مشکل کشور حل می شود.

وی با اشاره به اینکه برای ساماندهی کودکان خیابان از سال 

۱۳۸۷ تاکنون حدود هشت طرح اجرا شده است، افزود: در تهران 

مشکلات اجرایی زیادی از نظر پهنه بندی، شناسایی و حمایت از 

کودکان و تعامل میان دستگاه ها برقرار شده و در عین حال نیز 

ظرفیت های زیادی در حمایت از کودکان خیابان وجود دارد، در 

همین راستا ساماندهی کودکان خیابانی شهر تهران در شهرداری 

تهران، دادستانی تهران و مرجع ملی حقوق کودک مورد توجه 

جدی قرار گرفته است.

براساس  اینکه  به  اشاره  با  کودک  حقوق  ملی  مرجع  دبیر 

اقداماتی  استان ها،  برخی  در  شده  انجام  برنامه ریزی های 

درخصوص ساماندهی کودکان خیابان صورت گرفته است، یادآور 

شد: از سال گذشته با ابلاغ رئیس جمهوری نیز شهردار تهران 

برای ساماندهی موضوع آسیب های اجتماعی به عنوان دستیار 

ویژه رئیس جمهور انتخاب شد و از زمان صدور ابلاغیه، تعامل 

دستگاه های مسئول از جمله مرجع ملی، دادگستری، بهزیستی و 

اداره کل امور اتباع با شهرداری افزایش یافته و حمایت شهرداری 

از فعالیت ها تحرک محسوسی در این فعالیت ها ایجاد کرده 

است. در این راستا، تکالیف دستگاه ها تبیین و ابهامات در فرایند 

کارِ دستگاه ها رفع شد.

اغلب کودکان خیابانی »خانواده« دارند
وی با تاکید بیش از حد بر نگهداری کودکان در مراکز که در اجرای 

طرح های گذشته نیز نقطه ضعف اصلی آنها بوده است، گفت: 

وقتی کودکان در خیابان شناسایی می شدند، در مراکز حمایتی 

موقت به مدت ۲۱ روز نگهداری و در صورت شناسایی به خانواده 

تحویل می شدند، در غیر این صورت ۲۱ روز دیگر تمدید می شد و 

پس از آن در مراکز نگهداری موقت تا یکسال نگهداری می شدند 

خانواده  شبه  مراکز  تحویل  دائم  نگهداری  برای  آن  از  بعد  و 

می شدند. رویکرد حمایتی مرکز محور برای کودکان بی خانمان 

خوب است اما برای کودکان دارای خانواده رویکرد خوبی نیست 

و در حال حاضر غالب کودکان خیابانی خانواده دارند؛ به همین 

دلیل در طرح جدید ساماندهی کودکان خیابانی، روش خانواده 

طرح های  در  کرد:  تصریح  کاظمی  است.  شده  طراحی  محور 

گذشته، کودکان خیابانی را مشکل انگاشته و به صورت ضربتی 

شناسایی یا به تعبیری جمع آوری می کردند که این رویکرد تبعات 

اجتماعی فراوانی داشت؛ از جمله آسیب های زیادی به روح و 

روان کودک وارد می کرد اما در طرح جدید شرایطی که موقعیت 

خیابانی شدن کودکان را فراهم می کند، مشکل قلمداد می شود و 

نه کودک؛ با آموزش های ارائه شده در مرحله شناسایی کودکان 

به وی  برای کمک  اعتماد کودک  ابتدا جلب  در  باید  خیابانی 

انجام شود چراکه وقتی کودک با میل و اختیار خودش در مرحله 

حمایت قرار می گیرد، مراحل دیگر نیز قابلیت اجرایی دارند و به 

دنبال آن کودک جهت دریافت بسته غذایی و بهداشتی و درمانی 

و آموزشی اعتماد خواهد کرد.

ثبت هویت کودکان خیابانی با روش های زیست سنجی 

و اسکن عنبیه 
وی با بیان اینکه بی توجهی به کودکان خیابان از سوی خانواده 

خلاف مقررات قانونی کشور است و می تواند سه عنوان مجرمانه 

برخی  قبلی  در طرح های ساماندهی  کرد:  اظهار  باشد،  داشته 

خودداری  خانواده شان  مشخصات  اطلاعات  ارائه  از  کودکان 

می کردند، در حال حاضر با استفاده از روش زیست سنجی و 

اسکن عنبیه کودک، هویت وی ثبت می شود.

فقر فرهنگی و عدم پذیرش کودک در مدرسه از دلایل ورود 

کودکان به خیابان
دبیر مرجع ملی حقوق کودک با اشاره به علت وجود کودکان 

در خیابان، توضیح داد: گزارشات دریافتی حاکی از آن است که 

بسیاری از این خانواده ها نیاز مالی ندارند، بلکه توان مدیریت و 

نگهداری کودک را ندارند. آنها به دلایل متعددی همچون عدم 

پذیرش کودک در مدرسه و فقر فرهنگی کودک را وارد خیابان 

از حضور  برای جلوگیری  این چالش و  به  باتوجه  می کنند که 

کودکان در خیابان، باید آنها وارد مدار آموزشی شوند.

۸۰ درصد کودکان خیابانی  »اتباع خارجی« هستند 

وی با بیان اینکه مسئله چالش برانگیز کشور مربوط به کودکان 

افغانستانی است، گفت: اجرای طرح ساماندهی کودکان خیابان 

حاکی از آن است که بیش از ۸۰ درصد کودکان خیابان را کودکان 

اتباع تشکیل می دهند و نکته قابل توجه این است که هر چقدر 

پوشش تحصیلی کودکان افزایش می یابد، زمان ماندن آنها در 

خیابان کاهش می یابد، به عبارتی کلید حل مشکل در دست 

وزارت آموزش و پرورش است، چراکه هر چقدر پوشش تحصیلی 

کاهش  خیابان  در  کودکان  حضور  زمان  مدت  یابد  افزایش 

می یابد. کاظمی با بیان اینکه حجم کودکان اتباع طی یکی دو 

سال اخیر که در اثر حکومت طالبان وارد ایران شده اند بیشتر 

شده است و از آنجایی که این خانواده ها نتوانسته اند کودکانشان 

وارد فرایند آموزشی شوند، آنها را به خیابان ها فرستاده اند، گفت: 

داده ها حاکی از آن است که در فرایند موجود باید بیش از تاکید 

اداره  نقش  و  پرورش  و  آموزش  نقش  بر  بهزیستی،  نقش  بر 

اتباع در ساماندهی مهاجران و پناهجویان و برخورد با مهاجران 

غیرقانونی تاکید کرد.

کاظمی با تاکید بر اینکه بسیاری از این خانواده های غیرایرانی 

خلاف قانون وارد کشور شده و در جستجوی کارند و مشمول 

وضعیت پناهندگی نیستند، تاکید کرد: سیاست های مربوط به 

ورود اتباع به داخل و لزوم غربالگری در بدو ورود، کنترل اقامت 

و برخورد با اتباع غیر قانونی از مسائلی است که روزانه توسط 

مسئولان مطرح می شود و هم اکنون نیز اقدامی توسط وزارت 

شده  شروع  اتباع  هویت  شناسایی  و  ساماندهی  برای  کشور 

از این دارد که در مدت  اتباع نیز حکایت  اداره  است. گزارش 

کوتاه اجرای طرح ساماندهی کودکان خیابانی حدود ۱۰۰ خانواده 

غیرمجاز و متخلف از کشور اخراج شده اند. با این وجود همه 

می دانیم که همچنان مسیر بازگشت مسیر سختی نیست و 

حجم اتباعی که به صورت غیرقانونی در کشور هستند بالاست 

و باید درباره آنها چاره اندیشی و در صورت ماندگاری آنها برای 

آموزش  کودکانشان تعیین تکلیف کرد.

تبدیل برخی شیرخوارگاه ها و مراکز شبه خانواده به مراکز 

حمایت از کودکان نیازمندحمایت 
دبیر مرجع ملی حقوق کودک در بخش دیگری از سخنان خود 

با اشاره به اصلاح آئین نامه اجرایی قانون حمایت از کودکان 

بی سرپرست و بدسرپرست و ابلاغ شیوه نامه آن و »مهمانی« 

فرزندان بی سرپرست در خانواده های میزبان فرزندپذیری که 

در  که  بدسرپرستی  یا  بی سرپرست  کودکان  آن  موجب  به 

مراکز بهزیستی یا موسسات شبه خانواده به سرمی برند، وارد 

خانواده ها می شوند و همچنین شکل گیری موسسات جدید، 

گفت: با اجرای آئین نامه مذکور برخی از شیرخوارگاه ها و مراکز 

شبه خانواده تبدیل به مراکز حمایت از دیگر کودکان نیازمند 

حمایت شده است به گونه ای که با افزایش مراقبت موقت در 

مشهد و تهران، ظرفیت برخی از ساختمان های شیرخوارگاه های 

این شهر خالی شده و فضا برای ساماندهی کودکان خیابانی 

به وجود دارد. اگر ظرفیت موجود از بخش نگهداری کودکان 

در  و  آسیب دیده  کودکان  از  حمایت  سمت  به  بی سرپرست 

معرض خطر هدایت شود، طبیعتا حمایت بیشتری از کودکان 

صورت می گیرد.

وی اعلام کرد که برنامه دستگاه های متولی این است که با اجرای 

شیوه نامه مراقبت موقت از کودکان بی سرپرست و بدسرپرست، 

ظرفیت های این حوزه برای حمایت از دیگر کودکان در معرض 

خطر از جمله کودکان خیابانی استفاده شود.

دبیر مرجع ملی حقوق کودک تشریح کرد:

اغلب کودکان خیابانی اغلب کودکان خیابانی 
»خانواده« دارند»خانواده« دارند
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اقتصاد
یکی از جوایز ۲۰۲۴ جی ئی سی اف برای جمع آوری گازهای همراه به ایران رسید

پژوهشگاه صنعت نفت به دلیل انجام تحقیقات منحصر به فرد میان اعضای جی ئی سی اف در حوزه جمع آوری گازهای مشعل و عملیاتی کردن این تحقیقات، جایزه ۲۰۲۴ مجمع 
کشورهای صادرکننده گاز را دریافت کرد. به گزارش خبرگزاری تسنیم، رویداد جوایز مجمع کشورهای صادرکننده گاز )جی ئی سی اف( که هر دو سال یکبار برگزار می شود، مناسبت مشخصی 
است که در آن از افراد نخبه و مؤسسه های تحقیقاتی که در طول دوران حرفه ای خود رکوردی برجسته  در موفقیت در صنعت گاز نشان داده اند یا تأثیر مثبت، واضح، قابل توجه و پایداری 

روی صنعت گاز، به ویژه از طریق حمایت، تدوین سیاست ها، مشارکت بین المللی، تحقیق و آموزش داشته اند، تجلیل می شود.

خبر

چاپ کتاب های شما از یک 
نسخه تا صد هزار نسخه

انتشارات شروع

صفحه آرایی و طراحی 
کتاب، مجله و نشریات، 

بروشور و ... پذیرفته می 

09391899871

خبر

خبر

در  ما  بانکی در کشور  نظام  اعتبارسنجی حوزه  موضوع 

سال ۱۳۸۵ مطرح و سال ۱۳۸۶ آیین نامه آن مصوب و 

سال ۱۳۸۸ نیز اصلاحات آن انجام شد.

که محبوب صادقی  بود  زمستان ۱۴۰۰  در  سرانجام هم 

مدیر وقت اداره اطلاعات بانکی در بانک مرکزی گفت: 

بانک ها مکلف شدند  با هدف کاهش مطالبات معوق، 

استعلام  وام  متقاضی  برای  تسهیلات  پرداخت  از  قبل 

اعتبارسنجی اخذ کنند. مبلغ و سابقه تسهیلات گذشته 

رقم و سابقه چک های وصول یا برگشت شده متقاضیان 

از معیارهای تعیین امتیاز اعتبارسنجی مشتریان شبکه 

بانکی است دسترسی به سامانه اعتبارسنجی برای عموم 

مردم فراهم شده است.

اعتبارسنجی که ۳۱ خرداد ۱۴۰۲ از سوی بانک مرکزی اعلام 

بازنگری  اعتباری اشخاص حقیقی  امتیازدهی  شد مدل 

و مورد تصویب شورای سنجش اعتبار قرار گرفته است.

مدل جدیدی که در تشریح ویژگی های آن ابوذر سروش 

معاون سابق نظارت بانک مرکزی گفته بود: مدل جدید 

بر اساس تجربیات جهانی و با استفاده از شاخص های 

المللی در زمینه  بانک جهانی و پنج شرکت معتبر بین 

اعتبارسنجی و مدل سازی بر اساس یادگیری ماشین تهیه 

شده است و نسبت به مدل قبلی بهبود قابل ملاحظه ای 

داشته است.

رتبه  اختصاص  برای  افراد  آماری  پوشش  افزایش  او 

مهم ترین  از جمله  را  افزایش دقت مدل  نیز  و  اعتباری 

ویژگی نسخه جدید برشمرد و گفت: در مدل قبلی صرفا 

بودند  کرده  دریافت  تسهیلات  بانک ها  از  که  افرادی 

مورد بررسی قرار می گرفتند و لذا امتیاز اعتباری بخشی 

را  بانک ها  از  تسهیلات  دریافت  سابقه  که  اشخاص  از 

افزایش  با  جدید  نسخه  در  اما  نبود،  شفاف  نداشتند 

فاکتورهای لحاظ شده، درجه پوشش و نیز دقت مدل 

بهبود یافته است.

سروش با بیان اینکه با همکاری و هماهنگی نهادهای ذی 

ربط تنوع اطلاعاتی در نسخه جدید بیشتر شده است. 

از شاخص های متنوعی  بیان کرد: در طراحی این مدل 

استفاده شده است که مواردی مانند رفتار اشخاص در 

بازپرداخت تسهیلات، سابقه اشخاص در پرداخت چک، 

سابقه محکومیت های مالی اشخاص، وضعیت پرداخت 

پراخت  عدم  یا  پرداخت  مانند  مواردی  و حتی  مالیات 

جرایم راهنمایی و رانندگی را می توان به عنوان مهم ترین 

اعتباری  امتیاز  تعیین  برای  بررسی  مورد  شاخصه های 

برشمرد.

در ادامه هم مهران محرمیان معاون فناوری های نوین 

جوان  خبرنگاران  باشگاه  با  گفت وگو  در  مرکزی  بانک 

گفت: پروژه اعتبارسنجی بسیار مهم است و مراحل نهایی 

اعتبارسنجی  که مدل جدید  تفاوتی  را می گذراند.  خود 

نسبت به قبل دارد این است که دقت آن افزایش پیدا 

از ۶۰ درصد به ۸۸ درصد  از حدود بیش  کرده است و 

رسیده و مورد دیگر این که پوشش آن هم از حدود ۳۰ 

درصد )به عبارتی حدود ۳۰ درصد ایرانیان امتیاز اعتباری 

داشتند( به نزدیک ۱۰۰ درصد می رسد. مدل اعتبارسنجی 

جدید برای این که تکمیل شود نیازمند دریافت اطلاعات 

از بخش های مختلف است.

نظام اعتبارسنجی در سال ۱۴۰۳ اجرایی می شود

 ۱۴۰۲ سال  به  نهایت  در  که  اعتبارسنجی  نظام  اجرای 

مرکزی  بانک  نوین  فناوری های  معاون  حالا  و  نرسید 

رابطه  از زمان اجرایی شدن آن خبر می دهد در همین 

شمول  اساس  بر  امر  این  کرد:  اظهار  محرمیان  مهران 

به  و  مالی  خدمات  از  مردم  مندی  بهره  میزان  و  مالی 

طور اخص استفاده از خدمات بانکداری الکترونیک مورد 

بررسی است. در حال حاضر به گواه بانک جهانی ایران 

ایران  الکترونیک  در زمینه استفاده از خدمات بانکداری 

در  اما  می رود،  به شمار  دنیا  در  سرآمد  کشورهای  جزء 

رتبه  دارای  کشورمان  الکترونیکی  تسهیلات  ارائه  زمینه 

خوبی نیست.

آحاد  دسترسی  تسهیل  مرکزی  بانک  برنامه  افزود:  او 

نظام  نیازمند  این  و  است  خرد  تسهیلات  به  جامعه 

نیاز به ضامن  بتوانند بدون  افراد  تا  اعتبارسنجی است 

و .. به تسهیلات خرد دسترسی داشته باشند و همچنین 

ریسک نکول وام بانک ها نیز کاهش یابد چرا که عدم 

بازپرداخت اقساط از عوامل افزایش ریسک اعتباری افراد 

است، بنابراین مشتریان تلاش می کنند اقساط وام خود 

را به موقع پرداخت کنند.

معاون فناوری های نوین بانک گفت: نظام اعتبارسنجی 

و  است  مصنوعی  هوش  مبنای  بر  شده  طراحی  که 

سازمان  مانند  مختلف  اطلاعاتی  منابع  از  را  اطلاعات 

راهنمایی  رفاه، قوه قضائیه پلیس  امور مالیاتی، وزارت 

و رانندگی و ... جمع آوری می کند و در اوایل امسال این 

مدل عملیاتی خواهد شد و به افزایش رتبه اعتبارسنجی 

برای دریافت خدمات بانکی ارائه می شود.

جهات  از  متقاضیان  بازپرداخت  توان  اعتبارسنجی  در 

مختلف سنجیده می شود

اما اهمیت نظام اعتبارسنجی اصولی چه میزان است؟ 

در همین راستا حجت الله فرزانی کارشناس امور بانکی 

در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان گفت: بحث اعتبار 

سنجی در ادبیات بین الملل هم رواج دارد و کشور ما نیز 

از این قاعده مستثنی نیست و برای پرداخت تسهیلات و 

پاسخ به نیاز متقاضیان از اعتبارسنجی استفاده می شود.

در  کرد:  اظهار  ادامه  در  بانکی  امور  کارشناس  این 

اعتبارسنجی توان بازپرداخت متقاضیان از جهات مختلف 

سنجیده می شود و این برای بانک ها بسیار حائز اهمیت 

است که وضعیت و میزان ریسک متقاضی به درستی و 

در ابعاد مختلف بررسی شود.

فرزانی افزود: اگر رعایت اصول بهداشت اعتباری از طریق 

دچار  بانک ها  است  ممکن  نگیرد  صورت  اعتبارسنجی 

مشکل و چالش شوند کما این که در دهه ۹۰ زمانی که 

اعتبارسنجی صورت نگرفت حجم مطالبات غیرجاری به 

سبب شرایط اقتصادی افزایش پیدا کرد.

با  حال  هر  در  می گوید:  بانکی  امور  کارشناس  این 

قرار  بررسی  مورد  متقاضیان  سابقه  تمام  اعتبارسنجی 

می گیرد تا علاوه بر آسودگی برای متقاضیان، بانک ها نیز 

اطمینان کافی را داشته باشند در اینجاست که اهمیت 

گوناگون  مولفه های  دارای  دقیق  و  اصولی  اعتبارسنجی 

مشخص می شود بر همین اساس که بانک مرکزی اعلام 

کرده سیستم اعتبارسنجی تازه با مولفه های جدید بناست 

اجرایی شود موضوع مهمی که شایسته است علاوه بر 

همکاری بخش های مختلف پیاده سازی و اجرای آن هم 

سرعت گیرد.

جدید  نظام  سرانجام  دید  و  ماند  منتظر  باید  حالا 

اعتبارسنجی برای سال ۱۴۰۳ اجرایی خواهد شد؟ باشگاه 

خبرنگاران جوان پیگیری این موضوع خواهد بود.

نظام جدید اعتبار سنجی، شرط وام گرفتن تغییر کرد

خبــــــــــــر

بازار خودرو  که  این  بیان  با  بازار خودرو  فعال  یک 

از  بعد  بیدار شده است، گفت:  زمستانی  از خواب 

تعطیلات عید برخی ماشین های ایرانی حدودا ۲۰ تا 

۲۵ میلیون تومان گران شدند.

فیروز نادری، فعال بازار خودرو در خصوص وضعیت 

گفت:  اقتصادآنلاین  خبرنگار  به  خودرو  بازار  فعلی 

افزایش قیمت دلار بعد از تعطیلات نوروز باعث رشد 

به  ریخته است؛  بهم  را  بازار  و  قیمت خودرو شده 

نحوی که برخی ماشین های ایرانی حدودا ۲۰ تا ۲۵ 

و برخی دیگر ۱۰ تا ۱۵ میلیون تومان افزایش قیمت 

داشتند.

وی افزود: البته افزایش قیمت ها یک ماه قبل از عید 

دلیل جهش  به  نیز  عید  ایام  از  بعد  و  خورد  کلید 

ادامه  از ۶۱ به ۶۵ هزار تومان و بالاتر،   قیمت دلار 

یافت.

نادری ادامه داد: از روز دوشنبه که نرخ دلار کاهشی 

نظر  به  و  است  کرده  سکوت  خودرو  بازار  شده، 

باشد،  نداشته  وجود  سیاسی  تحرکات  اگر  می رسد 

بازار خودرو در یکی دو ماه آینده در رکود باشد.

این فعال بازار خودرو با بیان این که با کاهش قیمت 

دلار، بازار از تب و تاب افتاده است، گفت: خریداران 

خودرو بعد از عید هم بیشتر دلالان و کاسبان خودرو 

و  می خریدند  خودرو  سرمایه  حفظ  برای  و  بوده 

مصرف کنندگان واقعی از قبل ماشین خریده بودند.

قیمت خودرو ۲۰ تا ۲۵ 
میلیون تومان گران شد

اوایل آذرماه سال گذشته بود که سردار احمدرضا رادان، فرمانده فراجا در جریان 

بازدید از مقر پلیس راهنمایی و رانندگی فراجا بر ضرورت افزایش مبلغ جرائم 

رانندگی تاکید کرد و در توضیح چرایی این درخواست خود نیز گفت: »متاسفانه 

ارتکاب تخلف رانندگی، منجر به وقوع ۸۰ درصد تصادفات شده است. جرائم 

رانندگی باید بازدارندگی داشته باشد، یعنی طوری باشد که فرد متخلف اصلا 

مرتکب آن نشود. درحال حاضر اما مبلغ جرایم تخلفات رانندگی بازدارنده نیست 

و باید افزایش پیدا کند. این نکته را هم باید مورد توجه قرار دهیم که افزایش نرخ 

جرایم رانندگی ربطی به تورم ندارد و گرانی و ... ندارد. یک راننده اصلا نباید تخلف 

کند و کسی هم که تخلفی مرتکب نشده که نباید جریمه سنگین پرداخت کند. در 

واقع خاصیت بازدارندگی جرائم در همین جاست.«

درپی این اظهارات بود که به مرور، درخواست برای افزایش مبالغ جرائم رانندگی 

به یکی از نکات مطرح شده در اظهارات بعدی فرماندهان پلیس راهور، برخی 

کارشناسان ترافیک و ... بدل شد و حتی وزیر کشور نیز در جریان بازدیدی که در 

آخرین روز سال ۱۴۰۲ از مرکز کنترل ترافیک پلیس راهور فراجا انجام داد بر ضرورت 

آن تاکید کرد و در پاسخ به پرسشی مبنی بر این که آیا دولت با افزایش مبلغ 

جریمه های رانندگی موافق است یا خیر گفت: » رقم فعلی جریمه های رانندگی 

قطعا بازدارنده نیست، جریمه باید بازدارندگی داشته باشد، بنابراین در سال آینده 

)۱۴۰۳( تلاش داریم تا تشویق و تنبیه و همچنین افزایش جرایم رانندگی را اعمال 

کنیم.«

با این وجود در حالی که پیشنهاد اولیه پلیس افزایش مبلغ جرائم رانندگی تا قبل از 

آغاز طرح نوروزی ۱۴۰۳ بود، اما تعطیلات نوروزی بدون تغییری در مبلغ جرائم به 

پایان رسید و در تنها در این مدت، سردار سید تیمور حسینی، رئیس پلیس راهور 

فراجا در مصاحبه های مختلف بر ضرورت افزایش رقم جرائم رانندگی به منظور 

جلوگیری از وقوع تخلفات حادثه ساز تاکید کرد. او در یکی از همین مصاحبه ها نیز 

اعلام کرده بود که »بنابر شرایط موجود و آمادگی ۱۰۰ درصدی زیرساخت های این 

طرح از سوی پلیس و تمام سازمان های مرتبط از ۲۵ فروردین ماه شاهد اعمال 

این تغییرات در سطح کشور خواهیم بود.« تاریخی که اعلام آن سبب شد تا برخی 

از مردم و به خصوص رانندگان تصور کنند که رقم جرائم رانندگی از امروز افزایش 

پیدا کرده است، موضوعی که رئیس پلیس راهور فراجا توضیحاتی را درباره آن 

ارائه کرده است.

سردار سید تیمور حسینی در گفت وگو با ایسنا درباره اینکه آیا مبلغ جرائم رانندگی 

از ۲۵ فروردین ماه )امروز( افزایش پیدا کرده یا خیر، گفت: تاریخ اعلام شده به 

عنوان یک روز پیشنهادی مطرح شده بود، نه یک روز قطعی. در حال حاضر نیز 

همانطور که بارها اعلام کردیم، در صورت ابلاغ موضوع افزایش رقم جرائم رانندگی 

از سوی دولت، پلیس راهور این آمادگی را دارد که بلافاصله ابلاغیه دولت را اجرا 

کند، اما تاکنون این موضوع به ما ابلاغ نشده و از این رو رقم جرائم رانندگی، فعلا 

همان رقم قبلی است.

وی در ادامه با تاکید بر اینکه پلیس به دنبال جریمه نیست، بلکه به دنبال 

بازدارندگی است، گفت: مردم باید بدانند که افزایش جریمه های تخلفات رانندگی 

تنها برای افرادی است که مرتکب تخلف شده اند، از این رو هزینه ای بر سبد خانوار 

تحمیل نمی شود. اگر کاربران ترافیکی و رانندگان رعایت قانون و مقررات راهنمایی و 

رانندگی را رعایت کنند، مطمئناً مورد اعمال جریمه قرار نخواهند گرفت، در واقع اگر 

فردی تخلف نکند جریمه هم نخواهد شد.

رئیس پلیس راهور فراجا درباره اینکه آیا جدول مبلغ جدید جرائم نیز منتشر شده 

یا خیر به ایسنا گفت: تاکنون جدول جدید جرایم هنوز به پلیس ابلاغ نشده است، 

از این رو تا زمانی که این جدول ابلاغ نشده، رقمی هم منتشر نمی شود. اما به 

طور کلی می توان گفت که افزایش نرخ جریمه ها بر اساس نوع تخلف متفاوت 

خواهد بود. من بازهم تاکید می کنم که نگاه پلیس و دستگاه های متولی در این 

زمینه، نگاه بازدارندگی است و امیدوارم در سال ۱۴۰۳ در هر ماه پلیس گزارش دهد 

که میزان تخلفات و تصادفات کاهش یافته است. ما آمار ریزبه ریز تصادفات را در 

اختیار داریم و خب می دانیم که در بسیاری از آنها تخلفات حادثه ساز مانند سرعت 

غیرمجاز و ... سبب وقوع حوادث مرگبار شده است.

گرچه به نظر می رسد که طی روزهای آینده موضوع افزایش مبلغ جریمه های 

رانندگی اجرایی خواهد شد، اما آنچه که پیداست در حال حاضر رقم جرائم رانندگی، 

تغییری نکرده و باید این موضوع از سوی دولت به پلیس راهور ابلاغ شود.

مبلغ جرایم رانندگی افزایش یافت؟

لیلا مرگن: نرخ دلار در بازار آزاد روندی صعودی به خود 

گرفته و چند ماهی است که مرز ۶۰ هزار تومان را رد کرده 

است. در این میان برخی نمایندگان مجلس هم از رسیدن 

نرخ دلار به مرز ۱۰۰ هزار تومان سخن می گویند. این در 

حالی است که محمدرضا فرزین رئیس کل بانک مرکزی 

بارها در گفت وگو با رسانه ها اعلام کرده است که نرخ دلار 

بازار آزاد را قبول ندارد.

هزار   ۴۱ را  نیمایی  دلار  نرخ  مصاحبه اش  آخرین  در  وی 

تومان اعلام کرده است. در شرایطی که شکاف بین قیمت 

بازار آزاد و نرخ نیمایی هر روز رو به افزایش است، آیا به 

رسمیت نشناختن نرخ های بازار آزاد از سوی دولت سبب 

خواهد شد که این قیمت ها در زندگی عادی مردم تاثیری 

نداشته باشد؟ آیا فضای کلان اقتصاد کشور هم نرخ بازار 

آزاد را به رسمیت نخواهد شناخت؟

حسین راغفر کارشناس اقتصادی در این رابطه به خبرنگار 

اقتصاد آنلاین گفت: با تمام تاسف باید بگویم دولت به 

مفهوم حکومت قیمت ارز را به خاطر کسری بودجه هایشان 

بالا می برند. در واقع حاکمیت به خاطر مخارجشان این 

نرخ را افزایش می دهند و این حرف اصلا پذیرفته شده 

نیست.

وی اضافه کرد: من از ابتدا هم این مسئله را مطرح کردم. 

افزایش قیمت دلار یک راهبردی است که ظرف ۳۵ سال 

گذشته همیشه به کار گرفته شده است و متولیان به دنبال 

اعلام  آنها  بودند.  ارز  قیمت  افزایش  عامل  کردن  متهم 

می کردند که بازار چنین می کند یا یکسری عوامل مخل در 

اقتصاد این کارها را می کنند.

است.  بی ربطی  اظهارات، حرف های  این  کرد:  بیان  راغفر 

اگرچه ممکن است عواملی هم در این افزایش قیمت ها 

افزایش  اصلی  عامل  اما  هستند  حتما  که  شوند  منتفع 

قیمت ها خود حاکمیت است و نسبت دادن آن به دیگران 

حرف بی ربطی است و یک نوع ریاکاری به حساب می آید.

وی درباره تاثیر افزایش نرخ دلار بازار آزاد بر زندگی مردم 

یک  حاکمیت  خود  است.  بازی  همه  اینها  اصلا  گفت: 

کانالی تحت عنوان ارز فردایی درست کرده است و از پیش 

می گویند که قیمت ارز ۷۰ هزار تومان یا ۱۰۰ هزار تومان 

می شود و به این اخبار در افکار عمومی دامن می زنند.

اقدامات  همه  اینها  کرد:  بیان  اقتصادی  کارشناس  این 

حاکمیتی است که در افکار عمومی زمینه سازی کنند تا در 

انتظارات مردم دستکاری کنند. وقتی نرخ های اعلام شده 

اتفاق افتاد، می گویند این انتظارات مردم بوده است که 

باعث افزایش قیمت ها شده است.

وی تاکید کرد: واقعیت این است که این اقدامات به خاطر 

از  کسری بودجه بزرگ دولت است. بخش قابل توجهی 

منابع ارزی حاصل از فروش نفت و گاز به داخل کشور وارد 

نمی شود و مبلغ اندکی که وارد می شود را ناگزیرند گران تر 

بفروشند تا مخارج داخلی را تامین کنند.

تحمیل مالیات تورمی به جامعه

راغفر افزود: این رویه اسمش مالیات تورمی است. در ایران 

علیرغم اینکه نظام مالیاتی ما به درستی کار نمی کند اما 

انواع مختلف مالیات ها و عوارض توسط مردم پرداخت 

می شود. اگر رقم مالیات پرداختی محاسبه شود، میزانش 

بیش از آن چیزی است که یک جامعه باید آن را بپردازد.

می شود،  وارد  که  خودروهایی  از  بسیاری  داد:  ادامه  وی 

و  عراق  تا  افغانستان  از  ما  همسایه  کشورهای  همه  در 

ارزان تر  بسیار  فارس  خلیج  جنوبی  حاشیه  کشورهای 

است. نرخ خودرو به طور متوسط تقریبا سه برابر قیمت 

ادامه  اقتصادی  کارشناس  است.این  همسایه  کشورهای 

داد: سه برابر مابه التفاوت نرخ ایران با کشورهای همسایه، 

موجود  انحصار  خاطر  به  مردم  که  است  مالیاتی  همان 

در خودرو و قرار داشتن این انحصار در اختیار جناح ها و 

نهادهای قدرت عملا پرداخت می کنند از آن طرف جامعه 

هزینه های گسترده دیگری را بابت ترافیک عظیمی بوجود 

آمده، می پردازد.وی اضافه کرد: تحمل این ترافیک سنگین 

برای  نقل عمومی سودی  و  دلیل است که حمل  این  به 

این غارتگران اقتصاد کشور ندارد و بنابراین آنها به مصرف 

مصرف  این  دیگری  طرف  از  می زنند.  دامن  خصوصی 

خصوصی افزایش شدید مصرف بنزین را به دنبال دارد. 

لیتر در روز قاچاق  اینکه حداقل ۲۰ میلیون  از  صرف نظر 

سوخت در کشور وجود دارد.راغفر گفت: همه اینها انواع و 

اشکال مختلف مالیات هایی است که در اثر دستکاری در 

قیمت ارز بوجود می آید و این مسایل روی زندگی مردم و 

هزینه های زندگی آنها به شدت تاثیر می گذارد و گذاشته 

است.وی یادآور شد: این سیاست مردم را هر روز فقیرتر 

کرده و به خصوص طبقه متوسط را له کرده است. در این 

رابطه قطعا یک گروه قلیلی از تورمی که بوجود می آید، 

منتفع هستند و اتفاقا آنها کسانی هستند که رسانه ها هم 

در اختیارشان قرار دارد. بسیاری از این رسانه ها متعلق به 

آنها است و سهام بسیاری از بانک ها را در اختیار دارند به 

همین دلیل از این وضعیت منتفع هستند.

این  اصلی  قربانی  کرد:  بیان  اقتصادی  کارشناس  این 

وضعیت مردم هستند و اصلی ترین دلیل این نارضایتی 

گسترده ای که امروز وجود دارد، همین افزایش قیمت ارز 

است.

افزایش ۳۰ درصدی حقوق عامل آشفتگی زندگی مردم

برخی کارشناسان بر این باورند که انتظارات تورمی ناشی 

از افزایش قیمت ارز باعث شده است که در هفته های اول 

فروردین ماه رشد ۳۰ درصدی حقوق کارگران اثرات خود 

را در زندگی مردم از دست بدهد. راغفر در این رابطه بیان 

کرد: اساسا این افزایش حقوق شبیه به شوخی بود. آمار 

رسمی خود حاکمیت نشان می دهد که بالغ بر ۵۰ درصد 

افزایش تورم داشته ایم.

وی اضافه کرد: در حالی که قطعا امسال آمار رسمی هم 

 ۵۰ آمار  اینکه  ضمن  شد.  خواهد  میزان  این  از  بیشتر 

درصدی تورم هم آمار واقعی نیست و میزان تورم خیلی 

بیان  اقتصادی  کارشناس  است.این  بوده  این  از  بیشتر 

کرد: ۳۰ درصد افزایشی که عملا داده شده است، موجب 

آشفتگی بیشتر در زندگی مردم می شود، یعنی معنایش 

و  می شود  سرکوب  شدت  به  کار  نیروی  که  است  این 

صاحبان سرمایه های مالی و نه تولیدی و صنعتی منتفع 

اصلی این مناسبات غلط هستند.

صاحبان سرمایه مالی برنده اصلی افزایش نرخ ارز

افزایش  از  درباره منافع صاحبان سرمایه های مالی  راغفر 

نرخ ارز بیان کرد: در افزایش نرخ ارز هم صاحبان سرمایه 

مالی بیشتر منتفع می شوند و نه بخش تولید زیرا این روند 

به  کرد:  اضافه  است.وی  تولید  زیان بخش  به  به شدت 

همین دلیل ملاحظه می کنید که چندین سال است میزان 

سرمایه گذاری خالص در کشور یعنی میزان سرمایه گذاری 

این  دیگرش  معنای  است.  شده  منفی  استهلاک،  منهای 

است که حجمی که سرمایه گذاری می شود، بسیار کمتر از 

از ذخایر  داریم  ما  و  استهلاک سرمایه های موجود است 

خود و نه از سرمایه های جدید می خوریم.

اقتصاد  برای  رویه  این  گفت:  اقتصادی  کارشناس  این 

که  است  این  دیگرش  معنای  ندارد.  افزوده  ارزش  کشور 

دلایل  از  یکی  این  و  می شود  کمتر  اشتغال  فرصت های 

کشور  از  انسانی  سرمایه های  خروج  و  بیکاری  افزایش 

است. | اقتصادآنلاین

صاحبان سرمایه های دلالی برندگان اصلی افزایش قیمت دلار

رئیس اتحادیه  کارگران قراردادی و پیمانی هرگونه اصلاح مواد قانون کار را 

نیازمند همفکری و مشارکت شرکای اجتماعی به ویژه گروه کارگری دانست و 

تاکید کرد که اصلاح باید در جهت حفظ منافع جامعه کارگری باشد.

از مواد قانون کار  با ایسنا، درباره اصلاح برخی  فتح الله بیات در گفت وگو 

ابراز عقیده کرد و گفت: از گذشته نگرانی جامعه کارگری از اصلاح مواد قانون 

کار این بوده که در جهت منافع کارفرمایی باشد و کارگران لطمه ببینند؛ لذا 

انتظار این است که اگر اصلاح واقعی مدنظر است تنها به دنبال منافع بخش 

کارفرمایی نباشند بلکه منافع جامعه کارگری از اصلاح این مواد حتما مدنظر 

قرار گیرد.

وی افزود: اصلاحاتی که اعلام می شود به مجلس می برند خوب است، ولی 

باید نظر تشکل های کارگری حتما در جریان رسیدگی و اصلاح قرار گرفته و 

فراکسیون کارگری در این زمینه فعال شود.

درصدد  قبل  داد: سال ها  ادامه  پیمانی  و  قراردادی  کارگران  اتحادیه   رئیس 

بودند ۷۰ ماده قانون کار را به یکباره اصلاح کنند که ما و گروه کارفرمایی دفاع 

کردیم و نگذاشتیم این اتفاق بیفتد چون به سود کارگران نبود. اکنون هم اگر 

قرار است اتفاقی درباره اصلاح قانون کار بیفتد قطعا شرکای اجتماعی، کارگری 

و کارفرمایی و دولت باید بنشینند و در کمیسیون اجتماعی مجلس درباره 

اصلاح این مواد بحث کنند.

به گفته بیات اصلاح قانون کار نیازمند همفکری شرکای اجتماعی است و 

کمیسیون اجتماعی و فراکسیون کارگری مجلس باید از این موضوع دفاع 

کنند که یکجانبه و به ضرر جامعه بزرگ کارگری تصمیمی گرفته نشود.

اصلاح مواد قانون کار در جهت حفظ 

منافع کارگران
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رصدخانه نیروی هوایی ارتش، فرودگاه کنارک را بازسازی می کند
توافق همکاری بین نیروی هوایی ارتش و منطقه آزاد چابهار برای راه اندازی و بازسازی فرودگاه بین المللی کنارک در ستاد فرماندهی نیروی هوایی ارتش منعقد شد.

توافق همکاری بین نیروی هوایی ارتش و منطقه آزاد چابهار برای راه اندازی و بازسازی فرودگاه بین المللی کنارک با حضور امیرسرتیپ خلبان حمید واحدی فرمانده نیروی هوایی 
ارتش، امیر دریادار موسوی معاون عملیات ارتش و حمیرا ریگی، رئیس هیات مدیره و مدیرعامل منطقه آزاد چابهار در ستاد فرماندهی نیروی هوایی ارتش منعقد شد.

حییم رامون، وزیر سابق دادگستری رژیم صهیونیستی گفت که جنگی که دولت 

بنیامین نتانیاهو در نوار غزه به راه انداخت »به شکست استراتژیک« این رژیم ختم 

شده است.

به گزارش ایسنا، حییم رامون در پاسخ به این سوال که آیا جنگ تمام شده است یا 

خیر، گفت: متاسفانه بله. متأسفانه، یک پیروزی تاکتیکی وجود دارد، اما یک شکست 

استراتژیک نیز وجود دارد.

به گزارش روزنامه عبری »معاریو«، او گفت: ما به هیچ یک از اهداف تعیین شده 

توسط دولت دست نیافته ایم.

وی افزود: مانور زمینی )حمله( از راه اشتباه شروع شد و تنها به شدت به سمت شمال 

)نوار غزه( حرکت کرد.

وزیر سابق صهیونیست ادامه داد: »ما یک میلیون و نیم آواره را به جنوب منتقل کردیم 

و اکنون به رفح )جنوب( نمی رویم، زیرا یک میلیون و نیم آنجا هستند، مشکل آمریکا 

نیست، مشکل ما در نحوه برخورد با آنها است.«

وی افزود: ۶ ماه پیش ما به این جنگ رفتیم و یک چیز وجود داشت و آن هم 

فروپاشی نظامی حماس بود، آنها )ارتش( ضربات سختی به آن وارد کردند، اما هنوز 

روی پاهای خود ایستاده اند.رامون ادامه داد: بدون اینکه یک حکومت غیرنظامی در 

آنجا ایجاد کنیم،  نابودی حماس غیرممکن است.وی افزود: ما همچنین نتوانستیم 

حماس غیرنظامی را سرنگون کنیم، گفتیم فشار نظامی وارد می شود و فشار منجر به 

آزادی گروگان ها )اسیران( می شود اما این اتفاق نیفتاد و اهداف جنگ پس از ۶ ماه 

محقق نشدند و در طول این زمان، در مشکل بزرگی هستیم.رامون با اشاره به اینکه 

»ما حتی سرنگونی حماس را شروع نکرده ایم«، گفت: به نظر من پس از ۶ ماه و با 

توجه به تمام اتفاقات و قطعا با توجه به شکست هفت اکتبر، این لحظه ای است که 

رئیس ستاد کل نیروهای ارتش اسرائیل )هرتزی هالوی( همانطور که اعلام کرد باید 

مسؤولیت آن را بر عهده بگیرد.وی گفت: اگر این اتفاق بیفتد، زنجیره ای از واکنش ها 

در سطح نظامی و همچنین در سطح سیاسی وجود خواهد داشت.

در آغاز جنگ، هالوی اعلام کرد که مسؤولیت شکست امنیتی و نظامی پس از حمله 

حماس به شهرک ها و پایگاه های نظامی در اطراف نوار غزه در هفت اکتبر را بر عهده 

دارد.

منتخب مجلس دوازدهم شورای اسلامی گفت: 

جایگاه رئیس مجلس باید در حوزه نقش آفرینی 

محتوایی افزایش یابد که بدون تغییر سازوکارها 

ممکن نیست و ریاست محور شدن مجلس هم به 

معنای خارج شدن آن از صحن محوری است.

وحدت  شورای  نشست  در  متکی  منوچهر 

اصولگرایان با منتخبان مجلس دوازدهم، اظهار کرد: 

مقبولیت رمز تداوم کار یک دولت و حکومت است. 

اینکه آیا مجلس از مقبولیت در جامعه برخوردار 

است یک پرسش جدی است. نمایندگانی با مردم 

در ارتباط هستند و سخنان آنان را می شنوند، اما 

می دهد  نشان  جامعه  عمومی  افواه  در  ارزیابی 

مقبولیت لازم در مجلس وجود ندارد و باید تحولی 

در شکل و محتوای کار مجلس ایجاد شود.

وی افزود: پاسخ دادن به این پرسش درباره مجلس 

اخیر  دوره های  در  است.  لازم  هم  قوا  دیگر  در 

آیین نامه مجلس دائم تغییر کرده و حجیم شده، 

اما محوری که بر آن تاکید شده، »ریاست محورتر« 

شدن مجلس است.متکی یادآور شد: جایگاه رئیس 

در حوزه نقش آفرینی محتوایی او باید افزایش یابد 

و این بدون تغییر سازوکارها ممکن نیست. شأن 

رئیس مجلس، اداره آن است. ریاست محورشدن 

مجلس یعنی خارج شدن مجلس از صحن محور 

بودن.منتخب مجلس دوازدهم ادامه داد: رئیس 

مجلس می تواند در موضوعات تخصصی مجلس 

ورود محتوایی داشته باشد. جز این جایگاه رئیس 

مجلس به عنوان عضو موثر در شورای عالی امنیت 

ملی و به ویژه شورای هماهنگی سران سه قوه اگر 

براساس مشاوره متخصصان یک حوزه اظهار نظر 

کند، کارآیی بیشتری دارد.

وی تاکید کرد: اگر وزیری در مجلس استیضاح و 

برکنار شود به نظرم آن کمیسیون مربوطه هم باید 

پاسخگو باشد، چون باید یک روند مستمر نظارت 

را در این زمینه پیگیری می کرده است. وقتی این 

موارد  و  موضوعات  نمایندگان  ندهد  رخ  اتفاق 

دیگری را دنبال می کنند که می تواند در کارآمدی 

مجلس موثر باشد.متکی گفت: باید سالی یک بار 

در آیینه نگاه مردم خود را بسنجیم و ببینیم در کجا 

ایستاده ایم؟ نظرسنجی ها به شناخت این بخش 

کمک می کند. اینکه ببینیم مجلس در دید مردم در 

رأس امور است یا مقبولیت دارد؟ این اقدام را باید 

سالیانه انجام دهیم و مطابق با نتایج آن اقدامات 

لازم را در نظر بگیریم.منتخب تهران در مجلس 

دوازدهم با بیان اینکه مهمترین رسالت مجلس 

آینده تصویر جدیدی مبتنی بر امید و استوار بر 

راهکارهای اجرایی است، گفت: کارکرد کمیسیون ها 

انباشت طرح ها  و مطالبات  از  پرهیز  و مجلس 

است. اگر به کارهای اساسی در مجلس نپردازیم 

دستگاه  که  صورتی  در  می شویم.  حاشیه  درگیر 

اجرایی جایگاه لازم را در اجرا نداشته باشد، باید 

عملکرد کمیسیون های مجلس را بررسی کرد. رئیس 

مجلس باید از نخبگان و متخصصان کمیسیون ها 

استفاده کند تا تحول آفرین باشد.وی با بیان اینکه 

اقدامات فراکسیونی در مجلس اهمیت ویژه ای 

دارد، ادامه داد: خرد و مشارکت جمعی در اقدامات 

استقبال،  صورت  در  و  است  مهم  فراکسیونی 

فراکسیون وحدت را با هدف بررسی، رأی به طرح ها 

و  نظارت بر عملکردها در مجلس تشکیل دهیم.

سخنگوی دولت گفت: مدیریت احیای دریاچه 

ارومیه میدانی شد و با سپردن مسئولیت کارگروه 

نجات دریاچه به استاندار آذربایجان غربی، دیگر تصمیمات 

برای احیای آن در تهران گرفته نمی شود.

علی بهادری جهرمی در حاشیه جشنواره »دریاچه ارومیه«، اظهار کرد: بارندگی های 

اخیر، اهتمام ویژه دولت و برنامه.ریزی مناسب برای رهاسازی حقابه دریاچه و اتمام 

طرح های سخت.افزاری، حال خوبی برای دریاچه ارومیه و مردم منطقه به ارمغان 

آورده است.دبیر هیئت دولت پیگیری میدانی وضعیت دریاچه ارومیه را از نتایج 

مثبت سفر استانی رئیس جمهوری دانست و افزود: با تصمیم رئیس جمهوری و 

دولت سیزدهم، مدیریت احیای دریاچه ارومیه میدانی شده و با سپردن مسئولیت 

دبیر کارگروه ملی نجات دریاچه ارومیه به استاندار آذربایجان غربی، دیگر تصمیمات 

برای احیای این دریاچه در تهران گرفته نمی شود.

رژیم  گفت:  اسلامی  موتلفه  حزب  دبیرکل 

صهیونیستی هم اکنون در حال انحلال است؛ این 

رژیم، دیوانه وار به کنسولگری ایران حمله کرد اما پس از این 

حمله صهیونیست ها دچار اضطراب شده اند.اسدالله بادامچیان در حاشیه نشست 

شورای وحدت اصولگرایان با جمعی از منتخبان مجلس دوازدهم، تأکید کرد: مجلس 

دوازدهم مامور به مساله مهم تحول و تکامل است. نمایندگان باید در مجلس 

دوازدهم تحول ایجاد کنند.وی افزود: تحول با ترمیم، اصلاح و قدری جابه جا کردن، 

متفاوت است. ما در گام نخست، زیرسازی های انقلاب مان را انجام دادیم. امروز ایران 

در منطقه حرف اول را می زند و آمریکا در موضوع تهاجم به ایران اظهار می کند ایران 

قدرتمند است و ما با او وارد جنگ نمی شویم.بادامچیان تأکید کرد: رژیم صهیونیستی 

هم اکنون در حال انحلال است. این رژیم، دیوانه وار به کنسولگری ایران حمله کرد اما 

پس از این حمله صهیونیست ها دچار اضطراب شده اند.

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس 

گفت: وزیر امور خارجه کشورمان به منظور 

بررسی تحولات منطقه به کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس می رود.

ابراهیم عزیزی نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 

شورای اسلامی در گفتگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاری تسنیم، اظهار داشت: دستور 

کار اعضای این کمیسیون طی بررسی ردیف های لایحه بودجه 1403 کل کشور با 

حضور وزرا و مسئولان مربوط است.

وی همچنین گفت: در روز دوشنبه کمیسیون امنیت ملی مجلس میزبان آقای 

امیرعبداللهیان وزیر امورخارجه است که قرار است  تحولات منطقه با حضور وزیر 

امورخارجه و اعضای کمیسیون امنیت ملی مجلس مورد بررسی قرار بگیرد.

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: دستورکار بعدی 

این کمیسیون بررسی طرح تاسیس سازمان حفاظت اطلاعات قوه قضائیه است.

بهادری جهرمی: 

احیای دریاچه ارومیه 
با برنامه ریزی دولت 

رخ داد

بادامچیان: 

صهیونیست ها 
دچار اضطراب 

شده اند

وزیر سابق صهیونیست:

 جنگ غزه با شکست استراتژیک اسرائیل خاتمه یافته است

رئیس دانشگاه تهران از مصوبه شورای معین شورای عالی انقلاب فرهنگی برای 

منضم نمودن سابقه ۹۰ ساله دانشگاه تهران با قدمت بیش از ۱۷ قرن آموزش عالی 

در ایران به عنوان یک فخر ملی خبر داد.سید محمد مقیمی، در نشست جمعی از 

رؤسای ادوار دانشگاه تهران و هیئت رئیسه دانشگاه که در دفتر رئیس دانشگاه 

تهران برگزار شد، با اشاره به قرارگیری در آستانه 90 سالگی دانشگاه تهران، گفت: 

در خرداد ماه که مصادف با 90 سالگی دانشگاه تهران است پیش بینی شده است 

که رؤسای ادوار دانشگاه تهران در جایگاه ویژه ای در کنار هم در جشن 90 سالگی 

حضور پیدا کنند و از خانواده روسایی که درگذشته اند نیز به طور ویژه دعوت خواهد 

شد.رئیس دانشگاه تهران از مصوبه شورای معین شورای عالی انقلاب فرهنگی 

برای منضم نمودن سابقه 90 ساله دانشگاه تهران با قدمت بیش از 17 قرن آموزش 

عالی در ایران و برگزاری بزرگداشت 1757 سال قدمت آموز عالی در ایران به عنوان 

یک فخر ملی خبر داد و گفت: این بزرگداشت در خرداد ماه 1403 همزمان با 90 

سالگی دانشگاه تهران افتتاح می شود و در طول سال 1403 در قالب ویژه برنامه هایی 

ادامه پیدا می کند.وی با بیان اینکه موفقیت های دانشگاه تهران نتیجه تلاش های 

اعضای هیئت علمی، کارکنان، دانشجویان و دانش آموختگان در همه ادوار مدیریتی 

است، افزود: دانشگاه تهران سرمایه بسیار ارزشمندی است که ذره ذره با تلاش همه 

اعضای آن جمع شده و محصول زحمات بزرگانی است که در طول تاریخ دانشگاه 

تهران جانفشانی کرده اند و نسبت به این خانواده بزرگ عرق دارند.رئیس دانشگاه 

تهران خاطرنشان کرد: بر اساس نظریه های مدیریتی، سازمان های موفق وقتی به 

دوران بلوغ خود می رسند، برای اینکه در اوج بمانند نیازمند نوآوری هستند و اگر از 

نوآوری در اهداف، ساختار و سبک مدیریتی در آنها غفلت شود، به سمت میرایی 

و سکون می روند و به تدریج جایگاهی که در اوج دارند را از دست می دهند. به 

همین دلیل دانشگاه تهران با مجموعه اقداماتی از جمله ایجاد دانشکده های میان 

رشته ای، چابک سازی ساختار و همچنین ترسیم افق بر اساس تحقق مؤلفه های 

دانشگاه کارآفرین، درصدد تحقق این نوآوری برآمده است.غلامعلی افروز از رؤسای 

ادوار دانشگاه تهران که در دوره دو رئیس دیگر دانشگاه نیز به عنوان قائم مقام ایفای 

نقش کرده است، در ادامه این نشست به ذکر خاطراتی از حضور در دانشگاه و دوره 

مدیریتی خود پرداخت و بیان داشت: سال 48 وارد دانشگاه تهران شدم. در اوایل 

دهه 60 معاون دانشگاه و قائم مقام دکتر گرجی و دکتر شیبانی در دانشگاه تهران 

بودم و دکتر نجفی وزیر علوم بود. وقتی رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی 

بودم و دکتر نجفی وزیر آموزش و پرورش بود، دکتر هاشمی گلپایکانی وزیر وقت 

آموزش عالی دعوت کرد که رئیس دانشگاه تهران شوم اما دکتر نجفی توصیه کرد 

که قبول نکنم و گفت که دانشگاه تهران به لحاظ سیاسی بحرانی است. چریک ها و 

فدایی ها در سال هایی در دانشگاه تهران خیلی فعال بودند و شرایط خیلی حساس 

بود. افروز با اشاره به دوران ریاست خود در دانشگاه تهران گفت: بخشنامه کردم 

که در زمان نماز، کلاس برگزار نشود و خودم هر روز نماز ظهر در مسجد دانشگاه 

حاضر می شدم و در راه که از نماز برمی گشتم با دانشجویان و اساتید در مسیر 

صحبت می کردم.

رئیس اسبق دانشگاه تهران با اشاره به فشارهای مدیریتی در دانشگاه تهران، با 

قدردانی از دکتر مقیمی به خاطر ابتکارهایی نظیر برگزاری جلسات خانه گفتگو در ایام 

التهابات پاییز 1401 و همچنین خانه گفتگوی انتخابات که با حضور شخصیت های 

علمی و سیاسی در اسفند ماه 1402 برگزار شد، مدیریت این نشست ها را موجب 

تسهیل جریان ارتباطی و گسترش فضای گفتگو و مفاهمه در جامعه دانشگاهی 

دانست. افروز در بخش دیگر سخنانش به مناظره رئیس دانشگاه تهران با یک 

استاد مدعی اخراج که اواخر اسفند ماه 1402 در شبکه تلویزیون اینترنتی دانشگاه 

جاری  دوره  در  مدیریتی  نشان دهنده جسارت  را  مناظره  این  شد،  برگزار  تهران 

مدیریت دانشگاه دانست و گفت: اما آن عضو هیات علمی سابق دانشگاه تهران که 

در مناظره شرکت کرده بود خیلی بی ادبانه صحبت می کرد و برخی هم حرف های 

تقطیع شده او را منتشر کردند. اگر او را ببینم می گویم شرم کن و به او خواهم گفت 

تو که با شخص عالم و سید و استاد برجسته دانشگاه نشستی، لیاقت نداشتی 

بنشینی. به او می گویم که نحوه صحبت کردنت نشان داد که بی حیایی ات به اوج 

رسیده بود. آن فرد خودشیفته و متوهم و بی ادب نشان داد که اصلًا صلاحیت عضو 

هیات علمی دانشگاه بودن را ندارد. اینها می خواهند توهین به رئیس دانشگاه را 

بفروشند.محمدحسین امید که سابقه سرپرستی دانشگاه تهران، معاونت وزیر علوم، 

ریاست دانشگاه جامع علمی کاربردی و معاون دانشگاه در حوزه های دانشجویی و 

اداری مالی و غیره را دارد، در عین اینکه نظر مخالف خود را در زمینه شرکت رئیس 

دانشگاه در مناظره با استاد مدعی اخراج ابراز کرد اما حضور در جمع ذی نفعان 

دانشگاه، گفتگوی مستمر با اعضای هیأت علمی و دانشجویان و تجربه های ارتباط با 

طیف های فکری مختلف اساتید و دانشجویان که در قالب نشست های هم اندیشی 

و خانه های گفتگو بروز یافته است را موجب روانسازی امر مدیریت در دانشگاه 

دانست و گفت: اداره دانشگاه تهران خیلی سخت است و در شرایط بحران سیاسی 

سخت تر و در شرایط بحران اقتصادی خیلی سخت تر است. به آقای دکتر مقیمی 

خدا قوت می گوییم.محمود کمره ای از مدیران باسابقه دانشگاه تهران نیز در ادامه 

این نشست از آیت الله دکتر عباسعلی عمید زنجانی رئیس فقید دانشگاه تهران یاد 

کرد و گفت: آقای عمید زنجانی چهره خیلی خاصی بودند. دیدگاه ها و روش های 

مدیریتی خیلی خاصی داشتند و با حکمت و به صورتی کلی به قضایا نگاه می کردند. 

آقای عمید خیلی به جایگاه دانشگاه تهران حساس بود و اگر مشاهده می کرد که 

کسی می خواهد جایگاه دانشگاه را نادیده بگیرد شدیداً برمی آشفت.

امیر عبداللهیان به 
کمیسیون امنیت ملی 

مجلس می رود

خبــــــــــــر

خبر

خبر

یادداشت

متکی: مجلس نباید »ریاست محور« اداره شود

علی دارابی در یاداشتی نوشت: رهبر معظم انقلاب 

در نوروز و ماه مبارک رمضان سه كليد واژه را شاكله 

بيانات خود قرار دادند؛

1-جهش توليد با مشاركت مردم

2- وحدت ملى و توجه بايسته به آن

3-قدرت رسانه برتر از موشک و سلاح

كه هر كس به سهم خود بايد در تبين اين موضوعات 

مهم و راهبردى بنويسد و عمل كند.

است  شده  گفته  سخن  بسيار  ملى  وحدت  درباره 

و  منازعه  اختلاف،  همه  اين  شاهد  امروز  چرا  اما 

كشمكش  هستيم؟

نخست آنكه

موجب  كه  بود  ايران  جامعه  اقشار  آحاد  وحدت 

رژيم استبدادى شاه  اتحاد ملى عليه  همبستگى و 

شد و در نتيجه انقلاب اسلامى ۵۷ را بوجود آورد. 

پس وحدت بزرگترين عامل انسجام ملى ملت ايران 

بوده است.

دوم آنكه

برخى  ندارد!زيرا  وجود  وحدت  از  درستى  درک 

وحدت را مراد از يكنواختى، سكون، اطاعت محض 

و نداشتن قدرت تفكر و عمل مى دانند كه قطعا اين 

برداشت نادرست است.

برخى منظورشان از وحدت آن است كه همه جناح 

هاى سياسی، گرايش هاى متنوع، عقايد متكثر يكى 

شوند. 

زيرا اگر اين امر محقق شود ديگر شاهد اختلاف نظر 

نخواهيم بود! بديهى است اين امر نيز ناصواب و 

غير عملى است.

سوم آنكه

بايد بدانيم ايران عزيز ما داراى تنوع و تكثر و تعدد 

عقيدتى، مذهبى و فرهنگى است. 

هاى  اقليت  از  تسنن،  اهل  تا  شيعه  مسلمان  از 

كليمى   مسيحى،  آشورى،  رزدشتى،  چون  مذهبى 

و…. را در طول تاريخ در خود جاى داده است كه 

وحدت و همزيستى مسالمت آميز آنان افتخارى از 

ميراث فرهنگى و تمدنى ايرانيان است.

چهارم آنكه

را در  دو قطبى هاى كاذب و غير واقعى پدر همه 

اسلامى/انقلابى-  مذهبى/ايرانى-  است؛ملى-  آورده 

/ اصولگرا   - غيرانقلابى/راستى- چپى/اصلاح طلب 

تعهد - تخصص/ و ده ها عناوين مشابه كه به غلط 

شده  رايج  ما  ميان  در  انقلاب  از  پس  سالهاى  در 

است، نگذاشته است "همه باهم" را عملى كنيم.

اين دوقطبى ها كه عمدتا از مقامات ، مسئولان ، 

پمپاژ  درون جامعه  به  احزاب سياسى  و  ها  رسانه 

شده است چون موريانه سرمايه اجتماعى ما را از 

درون خورده است و الان درموقعيت و نقطه بدى 

قرار داريم. وچاره اى نداريم خودمان را از شر اين دو 

قطبى ها خلاص كنيم.

پنجم آنكه

يا  كسى  هستند.  كاره  همه  مردم  بدانيم  همه   -

كسانى خود را قيم و عقل كل ندانند. 

قانون فصل الخطاب و محور حكمرانى و اداره جامعه 

است.

وحدت ملى و مولفه هاى آن

جشن ۹۰ سالگی دانشگاه تهران خردادماه برگزار می شود

دولت آمریکا از عدم تمدید معافیت از تحریم  ها در رابطه با همکاری های بین المللی 

در بخش فعالیت های هسته ای صلح آمیز با ایران خبر داد.

به گزارش خبرگزاری مهر، در ادامه اقدامات خصمانه واشنگتن در مقابله با فعالیت های 

صلح آمیز هسته ای صلح آمیز تهران، کاخ سفید برنامه معافیت های تحریمی که به 

ایران اجازه می دهد در چارچوب برجام وارد همکاری های هسته ای با طرف های 

بین المللی شود را تمدید نکرده است.

نشریه آمریکایی »واشنگتن فری بی کن« )Washington Free Beacon( روز جمعه 

اعلام کرد که دولت آمریکا روز جمعه از ادامه عدم تمدید معافیت تحریمی برنامه 

صلح آمیز هسته ای ایران خبر داد.

بر پایه این گزارش، دولت جو بایدن معافیت های تحریمی که به ایران اجازه می دهد 

در چارچوب برجام وارد همکاری های صلح آمیز هسته ای با طرف های بین المللی شود 

را تمدید نکرده است.

واشنگتن آخرین بار آگوست ۲۰۲۳ این معافیت ها را تا ابتدای سال ۲۰۲۴ تمدید کرده 

بود و این معافیت ها اکنون منقضی شده اند.

این معافیت ها در چارچوب برجام صادر می شود و دولت های آمریکا هر ۶ ماه موظف 

به تمدید آن بوده اند.

طبق متن برجام، کشورهای امضاکنندۀ این پیمان متعهد شده بودند که با ایران در 

حوزه همکاری هسته ای صلح آمیز از جمله در پروژه های رآکتور تحقیقاتی اراک و 

تأسیسات فردو همکاری کنند.در دوران ریاست جمهوری دونالد ترامپ این معافیت ها 

به دلیل خروج یک طرفه و غیرقانونی آمریکا از برجام لغو شدند. جو بایدن بعد از ورود 

به کاخ سفید مدعی شد که این معافیت ها را صادر خواهد کرد.

آمریکا معافیت های تحریم برنامه صلح آمیز هسته ای ایران 
را تمدید نکرد
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بازگشت نیمار به برزیل پس از برد بزرگورزش
نیمار، مهاجم برزیلی، پس از جشن گرفتن در کنار هم تیمی هایش در الهلال پس از پیروزی هیجان انگیز آنها مقابل الاتحاد در ورزشگاه کینگدام آرنا، بار دیگر برای تکمیل برنامه درمانی 

خود برای بهبودی پس از پارگی رباط صلیبی راهی برزیل خواهد شد.نیمار که در ابتدای این فصل با سر و صدای زیاد از پاری سن ژرمن به الهلال پیوست، پس از پارگی رباط صلیبی 
قدامی و مینیسک زانوی چپ خود در حین بازی تیم ملی برزیل مقابل اروگوئه، به پایان کارش در این فصل رسید.
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خبر

خبر

خبر

خبر

اینتر کوتاه نمی آید: 

پیشنهاد مجدد به ستاره یونایتد

نکونام: من را از استقلال اخراج کنید، سکوت نمی کنم!

تیم فوتبال استقلال در یکی از سخت ترین دیدارهای خود 

در مسیر قهرمانی در لیگ برتر موفق شد آلومینیوم اراک را در 

دیداری خارج از خانه شکست دهد تا جواد نکونام به تنها 

سرمربی در بین سرمربیان چهار تیم مدعی قهرمانی تبدیل 

شود که تمام امتیازات ممکن از تقابل با آلومینیوم را کسب 

کرده است.نکونام در نشست خبری پس از بازی درباره این 

مسابقه گفت: »خسته نباشید می گویم به دو تیم. تبریک 

می گویم به هواداران مان. این برد مبارک آنها باشد. خوب  

تیم را تشویق کردند و ما را حمایت کردند. بازی دو نیمه 

متفاوت داشت. نیمه اول می توانستیم بازی را راحت با دو 

اختلاف تمام کنیم که دقت نکردیم. در نیمه دوم باد عجیبی 

در ورزشگاه راه افتاد که دیدید سخت بود حتی پاس دادن و 

توپ هایی که هر دو تیم روی هوا می زد فرق می کرد و یک 

باره سرعت می گرفت. باد عجیبی بود که متاسفانه مخصوصا 

برای ما شرایط را سخت کرد اما بچه ها تمام تلاش خود 

را کردند و ممنون آنها هستم. خدا را شکر سه امتیاز را به 

دست آوردیم.«نکونام در ادامه گفت: »نکته مهمی که هست، 

داوری بازی بود که خدا را شکر همه دیدند سوت ها را. خدا 

را شکر همه سوت ها را دیدند و دفاع الکی نکنید خواهشا. 

من فوتبال را می فهمم. داور سوت بزند... اصلا مشخص بود. 

خطا نمی گرفت، کارت الکی دقیقه دو. به من الکی کارت داد 

که بازی بعد را نباشم و می دانم چرا به من کارت داد! یک 

سری اتفاقات عجیب و غریب. داور می خواست دعوا کند. 

با همه دعوا داشت. این هم مشکل از باشگاه ما است چون 

تیم های دیگر را ببینید چند امتیاز با داوری گرفتند. ما خدا 

را شکر کادو نمی گیریم و از کسی هم نگرفتیم تا حالا ولی 

هفته قبل گل صحیح مان را قبول نکردند و این هفته هم 

آخرهای بازی می ترسیدیم از هجده بیرون بیاییم به کسی 

بخوریم. یک خطاهایی اتفاق می افتاد که مقصر نه داور است 

نه کسی، مقصر چیزهایی است که می گذاریم برای انتهای 

فصل ان شاءالله.«

در ادامه سوالات خبرنگاران و پاسخ های نکونام را می خوانید؛

داوری  از  پیش بینی  و  مسابقه  این  مشکوک  داوری   *

هفته های باقی مانده؟

- هفته قبل را دیدید. این هفته را هم همه با هم دیدیم. 

پارسال من در استقلال نبودم اما دربی این تیم را دیدم. 

دو داور، داور بازی بودند که جفت شان پرسپولیسی بودند. 

ببخشید تیم ها مگر در ایران با چند امتیاز قهرمان می شوند؟ 

با ده امتیاز، پانزده امتیاز که بگوییم همه اش امتیازات را 

می گیرند و قهرمان می شوند؟ نه! اختلاف گل ها چند تاست؟ 

به من بگویید کدام تیم پنج تا چهارتا گل زده؟ من از دل 

فوتبالم و فوتبال برای من و امثال من است ولی یک سری 

چیزها برای ما نیست...

* بازی کردن ماشاریپوف پشت محمدی و بلانکو؟

- من شرایط بازیکن خوب باشد، بازی می دهم. شاید در 

پست غیرتخصصی هم بازی کند. نیم فصل اول دیدید من 

سعادت حردانی را گذاشتم دفاع وسطِ راست با اینکه قد و 

قامتش کوتاه است اما چون توانایی اش را نشان داده بود، 

ما را مجبور کرده بود که از او استفاده کنیم. بازیکن خوب کار 

کند و خوب تمرین کند، قطعا از او استفاده می کنیم. امروز 

دیدید زبیر نیکنفس بازی کرد. شاید کسی فکرش را نمی کرد 

اما بازیکن خوب باشد نگاه نمی کنم کی هست کی نیست، 

سعی می کنم در سیستمم از او استفاده کنم.

* علنی شدن اختلافات کادر فنی و مدیرعامل؟

- در مورد بازی اگر سوال دارید بپرسید.

* راهکار برای حفظ صدر و فرار از افت مقطعی؟

- هیچ فشاری روی تیم ما نیست چون فوتبالیست حرفه ای 

هر روز باید تحت فشار باشد مخصوصا فوتبالیستی که در 

تیم بزرگ بازی می کند باید هرروز بجنگد و تحت فشار باشد 

و تمرین کند. اگر بازیکنی نتواند خودش را تحت فشار بگذارد 

که بهترین عملکردش را بگذارد نمی شود. کدام بازیکنی در 

سیتی و رئال می تواند یک روز بد داشته باشد؟ هر روز باید 

بهترین باشند. اینکه قبلا چه اتفاقی افتاده، من نه آنالیزش 

اتفاق  خودم  برای  که  چیزی  ولی  کردم  بررسی  نه  کردم 

افتاده، این است که آن موقعی که دنبال بازیکن بودیم و 

داد می زدیم بازیکن می خواهیم و نیاز داریم یارهایی بگیریم 

که ملی پوش باشند. سال 91 که من بودم، مربی ما هفت 

بازیکن فیکس در تیم ملی داشت. الان استقلال نباید داشته 

باشد؟ آن موقع که می گفتم برای الان بود. اینکه می گویم 

سه میلیون دلار هزینه کرده اند، من می گویم هزینه کرده اند. 

کسی هم نمی تواند بگوید نه. ببینید چه اتفاقاتی افتاده و 

چه بازیکنانی گرفته شده. قیمت ها هم همه مشخص است. 

دمشان گرم. واقعا به آن مدیریت باید تبریک و خسته 

نباشید گفت. ما ضرر کردیم. با همه این اتفاقات تیم من 

تا اینجا همه اش جنگیده. آرش رضاوند پنج دقیقه آخر با 

مصدومیت مجبور شد بازی کند. چیزی به نفع ما نیست. 

بیرونی ها دشمند اند، اشکالی ندارد. من منظورم فوتبالی 

است. می خواهند خودشان نتیجه بگیرند وگرنه ما همه 

دوست هستیم و خارج از فوتبال می گویم. دور رفت ما 

می گفتیم بازی را یک روز این ور و آن ور کنید، می گفتند جام 

حذفی باید برگزار شود. 

شش  را  لیگ  می توانیم  ما  که  افتاده  اتفاقی  چه  الان 

روز یک بار و هفت روز یک بار برگزار کنیم؟ چرا قبل عید 

نمی توانستیم؟ سه روز یک بار بازی کردیم. دربی رفت تیم 

من را فرستادند اصفهان، اهواز و بعد تهران. دربی برگشت 

تیم من را فرستادند رفسنجان، برگشته اهواز دوباره آمده 

تهران. چرا همه اتفاقات برای ما می افتد؟ چرا کسی اعتراض 

نمی کند از باشگاه ما؟ نمی خواهند آقا، نمی خواهند. باز هم 

می گویم دشمن داریم. شما این اتفاقات را وقتی کنار هم 

بچینید ]مثل[ پازل، متوجه می شوید چه اتفاقی می افتد. 

بعد چرا با من دشمن هستند؟ اشکالی ندارد چون کارم را 

با صداقت و درستی انجام می دهم و هیچ کسی نمی تواند 

به من چیزی بگوید. فوتبالم را هم که بازی می کردم همین 

طوری بودم و می رفتم و می آمدم بازی ام را می کردم و 

تمرین را انجام می دادم اما الان مگر می شود من سکوت 

کنم؟ اگر من در مورد فوتبال و استقلال که عشق بچگی و 

را می اندازند بیرون،  بزنم من  آرزو و زندگی ام بوده حرف 

بیندازند بیرون اصلا مشکلی نیست. مگر فوتبال با رفتن من 

از استقلال درست می شود یا بدتر می شود؟ من نمی توانم 

سکوت کنم چون اتفاقاتی می افتد که دارم می بینم مثل یک 

کتاب باز روی میز است. عمرم را در فوتبال گذاشتم از تیم ملی 

نوجوانان تا الان اگر هر سال یک چیز یاد گرفته باشم بس 

است برای کل فوتبالم.

* انتظار قهرمانی از استقلال به جا است یا نه؟

دو دسته  داریم،  قهرمانی  انتظار  گویند  که می  - کسانی 

هستند. یکی آنها که واقعا دلسوزند و دوست دارند استقلال 

قهرمان شود مثل هواداران و مثل ما که زحمت می کشیم و 

تمام تلاش مان را هم می کنیم که قهرمان شویم. یک دسته 

هم هستند که به خاطر فشار این کار را می کنند. مگر نگفتند 

تیم باید چهارم، پنجم شود؟ بازیکن نگرفتند، سقف را رعایت 

کردند به خاطر همین موضوع دیگر. درست است؟ تمام شد. 

من خودم الان می پرسم، کی هست در دنیا که از اول شدن 

تیمش بدش بیاید؟ من خودم اولین نفر تمام وقت و زندگی 

ام را گذاشتم که این اتفاق برای استقلال بیفتد.

* با این اسکواد قهرمانی ممکن است؟

- خودتان مقایسه کنید. خودتان همه کارشناسید و تحلیل 

می کنید فوتبال را. آن دسته از هواداران و خودمان دوست 

داریم این اتفاق بیفتد و تلاش مان را می کنیم. دسته دوم 

کسانی هستند که به ناحق می گویند. می گویند چهارم و 

پنجم که اگر تیم دوم شد بگویند تیم قوی بود، اگر هم اول 

شد بگویند قوی بود اگر هم نشد بگویند ما گفتیم تیم باید 

قهرمان شود. این بازی ها نخ نما شده و هوادار شناخته اینها 

را. اصلا خنده دار است می گویند هوادار استقلال در کمپ را 

شکسته و آمده داخل زمین. آقایان، در باز شده، آمدند داخل 

کمپ، تمرین را دیدند بدون این که کوچک ترین حرف و بی 

احترامی به کسی انجام شود، هوادار تمرین را دیده و رفته. از 

اول فصل کلا یک بار هوادار آمده. برای چه؟ من دوست دارم 

هوادارم حداقل یک جلسه در هفته تمرین را ببیند ولی...

* کمرنگ شدن زحمات کادر فنی چه با قهرمانی چه بدون 

قهرمانی؟

- من زحمتم را برای کسی کشیدم مگر؟ من وظیفه ام را انجام 

دادم. هوادار از خوزستان آمده اینجا بازی را دیده. هوادار که 

می آید هتل من وقت می گذارم دانه به دانه با آنها صحبت 

می کنم که عکس بگیرم یا چه جوری است و چه جوری 

نیست. 

این صحبت ها را برای هوادارها انجام داده ام. کل فوتبالم 

و مربیگری ام هرجا باشم همین جوری کار می کنم و تلاش 

می کنم و زحمت می کشم، ته آن هرچه شد، شد.

مدیران اینتر قصد دارند بار دیگر برای جذب آرون 

ون بیساکا، ستاره یونایتد، تلاش کنند.اینتر کوتاه 

نمی آید: پیشنهاد مجدد به ستاره یونایتد

 اینتر این فصل عملکرد درخشانی در سری آ ایتالیا 

داشته و فاصله زیادی با قطعی کردن قهرمانی اش 

قابل  امتیاز  اختلاف  به  توجه  با  رقابت ها  این  در 

توجه اش با سایر حریفان ندارد و به همین دلیل 

از همین حالا به فکر تقویت تیم برای فصل آینده 

است.

آنها فصل گذشته موفق شدند با عملکردی درخشان 

برسند،  اروپا  قهرمانان  لیگ  رقابت های  فینال  به 

هرچند در این بازی برابر منچسترسیتی شکست 

خوردند و نایب قهرمان شدند. اما این فصل موفق 

که  امیدوار هستند  و  نشدند  این مسیر  تکرار  به 

اینزاگی بتوانند  بازیکنان مدنظر سیمونه  با جذب 

شرایط را بهبود ببخشند. 

یکی از بازیکنان محبوب آنها که سال گذشته هم 

تلاش زیادی برای جذبش انجام دادند، ون بیساکا 

این  است مدیران  داده  دیلی میل خبر  که  است 

باشگاه قصد دارند بار دیگر در پنجره نقل و انتقالات 

و  کنند  تلاش  او  جذب  برای  رو  پیش  تابستانی 

احتمالا این بار موفق خواهند شد. 

منابع نزدیک به منچستریونایتد پیش از این مدعی 

شده بودند که آنها به دنبال فروش این بازیکن در 

تابستان هستند و اینتر امیدوار است که بتواند او 

را با قیمتی پایین تر به سن سیرو منتقل کند. 

لورکوزن امروز چگونه قهرمان آلمان می شود

سلام پپ، ما یک مشکل بزرگ داریم!

تیمی  برسد.  پایان  به  امشب  همین  می تواند  لورکوزن  انتظار  سال ها 

همیشه ناکام با لقب "نِوِرکوزن"، امسال با ژابی به همه طلسم ها پایان 

داده است.لورکوزن امروز چگونه قهرمان آلمان می شود

بتواند  لورکوزن  فردا  یا  امروز شکست بخورند  اشتوتگارت  بایرن و  اگر   

وردربرمن را شکست دهد، مردان ژابی قهرمان لیگ خواهند شد که یک 

اتفاق تاریخی خواهد بود.دی دِی یا روز موعودی که بایرلورکوزن 119 سال 

منتظر آن بود، فرا رسیده است. بایر امروز می تواند بدون بازی و حضور 

در زمین، اولین بوندسلیگای تاریخ خود را برنده شود و این به خودش 

در جدول  از خود  پایین تر  تیم  دو  به شکست  نیست.آنها  وابسته  هم 

یعنی بایرن و اشتوتگارت نیاز دارند. مونیخی ها در ساعت 17 میزبان کلن 

اینتراخت فرانکفورت در ساعت 20  برابر  هستند و اشتوتگارت در خانه 

بازی می کند.

قهرمانی لورکوزن ولی موضوع زمان است: با 6 بازی باقی مانده با 16 امتیاز 

جلوتر از بایرن و اشتوتگارت، همه چیز در دستان ژابی و شاگردانش است. 

با این حال سناریوی خواندن سرود قهرمانی پای تلویزیون، ژابی آلونسو 

برای  ما  کنیم.  فکر  احتمالات  به  زیاد  نمی خواهیم  »ما  نمی کند:  قانع  را 

بازی مقابل وردربرمن به طور معمول آماده خواهیم شد. این یک شگفتی 

بزرگ خواهد بود اگر هم بایرن ببازد و هم اشتوتگارت و معمولًا این اتفاق 

نمی افتد.«

اینکه بایرن و اشتوتگارت ببازند، تنها گزینه ای است که لورکوزن را بدون 

را  وردربرمن  خود  خانه  در  فردا  بایر  اگر  اما  کرد،  خواهد  قهرمان  بازی 

شکست دهد، بدون اینکه به نتایج تیمی دیگری نگاه کند، جام را کسب 

خواهد کرد. همچنین اگر امروز بایرن و اشتوتگارت به تساوی برسند، برای 

لورکوزن مقابل وردربرمن فقط یک امتیاز کافی خواهد بود.

با این حال، آلونسو که سه قهرمانی بوندسلیگا را به عنوان بازیکن با بایرن 

به دست آورده است، کاری به حساب کتاب ندارد: »البته این یک مسابقه 

ویژه است، اما خوشبختانه، این تنها شانس قهرمانی برای ما نیست. ما 

با تمام وجود به بازی فردا خواهیم رفت و با نهایت احترام به تیم مقابل 

سه امتیاز را می خواهیم. ما در خانه بازی می کنیم و می خواهیم از اولین 

شانس قهرمانی خود نهایت استفاده را ببریم.«

مثال خوب دورتموند

ژابی هم از سرخوشی گریزان است و می گوید نباید به قهرمانی فکر کرد تا 

زمانی که کار تمام شده باشد. ا

و با اشاره به تساوی هفته آخر فصل قبل دورتموند مقابل ماینتس )2-2( 

که باعث از دست رفتن قهرمانی شد، گفت: »بله، ما در شرایط خوبی 

هستیم، اما هیچ چیز را نمی توان بدیهی دانست. ما قبلًا مورد مشابه را 

در فصل گذشته با دورتموند دیدیم.«

لورکوزن نه تنها بوندسلیگا که می تواند یک سه گانه تاریخی را ثبت کند: 

لیگ، جام حذفی و لیگ اروپا. 

بهانه های کافی برای رویاپردازی های بیشتر وجود دارد: »هنوز بازی هایی 

برای انجام دادن وجود دارد و ما جام های دیگری را نیز در تیررس داریم. 

هواداران باید به طور گسترده جشن بگیرند. 

آنها لیاقتش را دارند اما بگذارید ابتدا قهرمان شویم.«

به  هالند  ارلینگ  با  منچسترسیتی  در  گواردیولا  پپ 

دارد. نگران کننده  مشکلی  بزرگ  بازی های  در  خصوص 

سلام پپ، ما یک مشکل بزرگ داریم!

برنابئو در  ارلیگ هالند در سانتیاگو  ناامیدکننده  عملکرد 

بازی رفت مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان اروپا 

)3-3( باعث ایجاد شک و تردید در مورد مهاجم نروژی 

منچسترسیتی شده است. هالند گل نزد و علاوه بر این، 

مشارکت اندکی هم در بازی داشت. در انگلیس بسیاری 

متعجبند که چرا بارسا و رئال باید به جذب او علاقه مند 

باشند.پپ گواردیولا مشکلی بزرگ با هالند دارد و این یک 

یک  هالند  کند.  انکار  اندازه خودش  هر  است،  واقعیت 

هیولا در محوطه جریمه و بهترین گلزن لیگ برتر )19( 

او در لحظات مهم و در مقابل تیم های بزرگ  اما  است 

به خصوص در نیم فصل دوم، در حد قابل قبولی نبوده 

است. هالند مقابل چهار تیم بالانشین لیگ برتر و نیز رئال 

مادرید فقط یک گل در هشت بازی زده است.

اگرچه او در ماه فوریه در جام حذفی در برابر لوتون تاون، 

5 گل به ثمر رساند، اما هالند به 4 تیم از پنج تیم برتر 

یعنی آرسنال، لیورپول، تاتنهام و ویلا گل نزده است. او 

از هالند و  برابر چلسی هم موفق کار نکرد. چه خبر  در 

مقابل  اتحاد  ورزشگاه  در  چهارشنبه  پاسخ،  بزرگ؟  بازی 

رئال مادرید در یک رویداد تاریخی دیگر داده خواهد شد.

مالی  جریمه  و  جلسه ای  دو  محرومیت  احتمال  از  سعودی  رسانه های 

البلیهی خبر داده اند. او به علی  هنگفت رونالدو به خاطر ضربه مشت 

عربستان رونالدو را نقره داغ می کند

 دو جلسه محرومیت و جریمه مالی کلان، تصمیمی است که عربستان 

برای جریمه کردن رونالدو بعد از اخراج مستقیم او در نیمه نهایی سوپرجام 

عربستان مقابل الهلال )شکست 2-1( در نظر گرفته است.

بر اساس آنچه داور بازی در گزارش خود قید کرده، این حداقل جریمه 

برای فوق ستاره پرتغالی خواهد بود هرچند هنوز هیچ چیز قطعی نیست. 

النصر دیروز مدارک لازم در مورد تجدیدنظر برای کارت قرمز رونالدو را به 

کمیته انضباطی ارائه کرد و قرار است در این مورد بحث شود. به این 

ترتیب تا یکشنبه هیچ چیز رسمی ای وجود نخواهد داشت.رونالدو در 

دقیقه 88 بازی نیمه نهایی سوپرجام عربستان پس از حمله با آرنج به 

علی البلیهی با کارت قرمز مستقیم اخراج شد و تیمش را 10 نفره کرد. این 

دوازدهمین کارت قرمز دوران فوتبال رونالدو بود.

فوتبال  قطب های  بین  مسابقات  جریان  در  همیشه  البلیهی  و  رونالدو 

ریاض لحظات پرتنشی داشته اند، اما البلیهی اغلب موفق شده که اسطوره 

پرتغالی را تحریک کند و او را به روشی شگفت انگیز مهار کند. او از این 

نبرد اغلب سالم بیرون آمده است.

که  کسی  کرد.  تکرار  را  خود  جنجالی  اقدامات  الهلال  ملی پوش  مدافع 

استاد برهم زدن کنترل و اعصاب ستاره های بزرگ است. در واقع بلیهی 

در جنگ های روانی درون میدان تبحر دارد و این را در بازی های ملی با 

عربستان و برابر مهاجمان بزرگ نیز نشان داده است.

عربستان رونالدو را نقره داغ می کند

پتر ورمس، سرمربی کانزاس سیتی، می گوید هیچ برنامه ای 

ندارد. اینترمیامی  برابر  دیدار  در  مسی  لیونل  مهار  برای 

نمی دانیم باید با لئو مسی چه کار کنیم!

کانزاس سیتی صبح فردا به وقت ایران باید در چارچوب 

رقابت های لیگ فوتبال آمریکا روبروی اینترمیامی قرار بگیرد 

و انتظار می رود که مسی هم پس از پشت سر گذاشتن 

کامل مصدومیتش در این بازی حضور داشته باشد. 

شاگردان تاتا مارتینو در چند هفته اخیر به هیچ نتوانسته اند 

انتظارات را برآورده کنند و حتی بازگشت این ستاره آرژانیتنی 

به ترکیب آنها هم کمکی به حذف نشدنشان از رقابت های 

کونکاکاف چمپیونز کاپ نکرد تا فشارها برای کسب پیروزی 

روی آنها زیاد شده باشد. 

ورمس در آستانه بازی برابر اینترمیامی در گفتگو با خبرنگاران 

اظهار داشت: »بازیکنانی در تیم ما هستند که پیش از این 

در  اما  نکرده اند.  بازی  زیادی  این  به  برابر جمعیتی  هرگز 

نهایت ما چاره ای جز این که به میدان برویم و بازی خوبی 

ارائه کنیم نداریم. 

من از زمانی که مسی خیلی جوان بود بازی های او را تماشا 

کرده ام. واقعا فکر نمی کنم که هیچ تیم یا هیچ مربی ای 

بتواند برنامه و نقشه مشخصی را تدارک ببیند که بتواند 

ویژگی ها باورنکردنی این بازیکن در زمین را خنثی و او را 

مهار کند.«

نمی دانیم باید با لئو مسی چه کار کنیم!

استفانو پیولی، سرمربی میلان، دو بازی فرصت دارد تا 

بتواند جایگاهش را روی نیمکت این تیم حفظ کند.

اولتیماتوم میلان به پیولی: دو بازی تا اخراج

 عملکرد پر فراز و نشیب میلان در طول این فصل باعث 

شده است که شایعاتی بسیاری درباره احتمال جدایی 

پیولی از این باشگاه در پایان فصل جاری در رسانه ها به 

گوش برسد و بسیاری منتظر انتخاب جانشین او برای 

فصل آینده باشند.

با این حال، منابع بسیاری هم در طی روزهای اخیر 

خبر داده بودند که مدیران میلان قصد دارند این مربی 

ایتالیایی را در برای فصل آینده هم حفظ کنند و به زودی 

قراردادی را با او امضا خواهند کرد اما شکست پنجشنبه 

شب برابر رم در لیگ اروپا باعث شد تردیدهایی در این 

باره به وجود بیاید. 

حالا گاتزتا دلو اسپورت خبر داده است که میلان در حال 

بررسی شرایط است و به پیولی هشدار داده که باید 

در بازی برگشت مرحله یک چهارم نهایی رقابت  های 

لیگ اروپا به پیروزی برسد و همچنین در بازی با اینتر 

در سری آ هم نتیجه قابل قبولی کسب کند تا همچنان 

روی نیمکت این تیم بماند. گفته می شود که لوپتگی 

مربی ای است که باشگاه میلان در حال بررسی شرایط 

او است و این احتمال وجود دارد که در صورت عدم 

کسب نتایج مدنظر، این مربی اسپانیایی در فصل آینده 

روی نیمکت این تیم حضور داشته باشد.

اولتیماتوم میلان به پیولی:

 دو بازی تا اخراج

سرمایه  افزایش  با  سپاهان  مبارکه  فولاد  شرکت 

برای  است.خبر خوش  مواجه شده  بورس  بازار  در 

سپاهان از بازار بورس!

این می تواند یک خبر خوب برای باشگاه سپاهان 

سرمایه  افزایش  با  واگذاری  هیئت  که  چرا  باشد، 

شرکت های بزرگ فولادی و یک بانک نیمه دولتی که 

از نمادهای شاخص ساز در بورس هستند، موافقت 

ریاست  حقوقی  معاونت  اعلام  اساس  کرد.بر 

جمهوری، هیئت واگذاری در جلسه ۲۲ اسفند ۱۴۰۲ 

اقتصاد،  وزیر  خاندوزی،  احسان  سید  ریاست  به 

در  اثرگذار  بورسی  شرکت  چند  سرمایه  افزایش  با 

شاخص و یک شرکت سهامی خاص موافقت کرد.

عام(  )سهامی  مبارکه  فولاد  شرکت  اساس،  این  بر 

نیز که با نماد »فولاد« در بورس شاخص ساز است، 

به ۱۰۸  از ۸۰  افزایش سرمایه ۲۸ همتی داشت و 

رسید.  انباشته  سود  محل  از  تومان  میلیارد  هزار 

سرمایه شرکت سهامی خاص فولاد شادگان نیز از 

۲۰۰ به یک هزار میلیارد تومان افزایش می یابد.

خبر خوش برای سپاهان از 

بازار بورس!
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سلامت 1000 میلیارد تومان سرمایه گذاری در آزمایشگاه  های بوشهر
انجمن آزمایشگاه های استاندارد استان بوشهر با به کارگیری حدود ۷۰۰ نیروی متخصص و 
سرمایه گذاری یک هزار میلیارد تومانی، توانسته است یکی از ارکان اصلی رونق تولید و تجارت و 
بازرگانی در استان در کنار گمرک و بندر باشد. 

کارشناس بیماری های واگیر معاونت بهداشت دانشگاه 

علوم پزشکی بوشهر گفت: بیماری تب خونریزی دهنده 

کریمه کنگو ممکن است در زمان تکه تکه کردن گوشت 

تازه دامِ آلوده به انسان، منتقل شود برهمین اساس 

توجه به نکات بهداشتی ضروری است.

به گزارش ایرنا " محمدباقر مهبودی" روز شنبه در گفت 

این  انتقال  احتمال  اینکه  بیان  با  خبرنگاران  با  وگو 

بیماری در هنگام ذبح دام نیز وجود دارد اظهار کرد: 

کریمه کنگو، یک بیماری ویروسی مشترک بین انسان و 

حیوان است که ناقل آن کنه است. وی افزود: به دلیل 

افزایش فعالیت کنه ها در فصول بهار و تابستان، خطر 

آلوده شدن دام ها به این ویروس و در نتیجه احتمال 

ابتلای انسان به بیماری تب خونریزی دهنده کریمه 

کنگو افزایش می یابد. مهبودی یادآور شد: شهروندان 

برای جلوگیری از ابتلا به این بیماری در زمان قطعه قطعه 

کردن گوشت، از دستکش استفاده کنند. این کارشناس 

بهداشتی با تاکید بر اینکه کشتار دام ها، حتی دام های 

اهدایی توسط خیرین و نذورات باید در کشتارگاه و 

با رعایت مسائل بهداشتی انجام شود افزود: در زمان 

ذبح دام و تماس با لاشه آن و همچنین در زمان قطعه  

قطعه کردن گوشت، از وسایل حفاظت فردی بخصوص 

دستکش استفاده شود. مهبودی تصریح کرد: باتوجه 

به اینکه انجماد گوشت بلافاصله بعد از ذبح، ویروس 

را از بین نمی برد و لاشه دام تازه ذبح شده باید حداقل 

به مدت ۲۴ ساعت در دمای یخچال نگهداری شود تا 

ویروس های احتمالی موجود در آن از بین برود.

کارشناس بیماری های واگیر معاونت بهداشت دانشگاه 

مناطق  به  سفر  در  داد:  هشدار  بوشهر  پزشکی  علوم 

روستایی، از تماس با دام ها خودداری شود و همچنین 

از جدا کردن کنه ها از روی پوست دام ها و له کردن 

آن ها با دست خودداری شود

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 

بوشهر  استان  هنرمندان  آثار  گفت:  بوشهر 

حمایت می شود.

به گزارش خبرنگار مهر، اکبر پورات ظهر شنبه 

در نشست با هنرمندان انقلابی استان بوشهر 

حوزه  در  گذشته  سال   ۲ در  داشت:  اظهار 

فرهنگی گام های مؤثر و ارزشمندی با تدابیر 

و حمایت های استاندار بوشهر برداشته شده 

طرح های  از  حمایت  به  می توان  که  است 

راهیان  جهادی،  اردوهای  و  نور  راهیان 

برگزاری  و  ولایت  یاوران  طرح  پیشرفت، 

با محوریت جهاد تبیین  اردوهای آموزشی 

اشاره کرد. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 

استاندار بوشهر تصریح کرد: همچنین پیگیری 

و مکاتبات مستمر با حوزه صنعت به ویژه 

نفت و گاز مستقر در استان به جهت اجرای 

مسئولیت های اجتماعی خود برای حمایت از 

حوزه فرهنگی، هنری و آموزشی انجام شده و 

حمایت هایی هم از اداره کل فرهنگ و ارشاد 

پرورش،  و  آموزش  هنری،  حوزه  اسلامی، 

سازمان تبلیغات اسلامی و هیأت های مذهبی 

صورت گرفته است.

فرهنگ سرای  پروژه های  کرد:  عنوان  پورات 

عسلویه، دلوار و بنک فعال و در دست ساخت 

است که به زودی بهره برداری خواهند شد.

پرداخت تسهیلات برای از هنرمندان

وی به برگزاری برنامه قرآنی محفل در روستای 

چارک در ایام ماه مبارک رمضان اشاره کرد و 

گفت: در ایام ماه رمضان از مواکب حمایت 

لازم انجام شد و کمک هایی در راستای تعمیر 

و تجهیز مساجد و حسینیه ها صورت گرفت.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 

بوشهر با بیان اینکه از آثار فرهنگی و ساخت 

فیلم انقلابی در استان حمایت خواهیم کرد، 

استان  مرکز  از صداوسیمای  حمایت  افزود: 

دیگر  و  سریال  ساخت  راستای  در  بوشهر 

برنامه های فرهنگی و آموزشی انجام داده ایم 

و امسال هم به این بخش توجه ویژه خواهیم 

داشت.

پورات به پرداخت تسهیلات برای ۶۰ نفر از 

هنرمندان استان در سال گذشته اشاره کرد و 

یادآور شد: امسال نیز همانند گذشته از نشر 

و آثار هنرمندان استان حمایت خواهیم کرد 

و در راستای تأمین منابع لازم جهت تکمیل 

کتابخانه های نیمه کاره مانند آبدان و دوراهک 

برنامه ریزی لازم انجام خواهیم داد.

بوشهری ها مراقب بیماری کریمه کنگو باشند
خبرخبر

آثار هنرمندان استان بوشهر حمایت می شود

آگهی

1403010057

1403010056

1403010058

آگهی

آگهی 

دعوتنامه تشکیل مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت اول 
شرکت تعاونی مسکن کارکنان شرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر

تاریخ انتشار : 1403/01/19

جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت اول شرکت تعاونی مسکن کارکنان 

شرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر در ساعت 9:00 صبح روز شنبه مورخ 1403/01/22 

به آدرس خیابان امام خمینی – شرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر- سالن اجتماعات 

ستاد برگزار می شود. از کلیه اعضاء دعوت می شود تا با همراه داشتن کارت شناسایی 

معتبر )شناسنامه – کارت ملی( تا جهت اتخاذ تصمیم نسبت به موضوعات ذیل در این 

جلسه حضور بهم رسانند.

دستور جلسه:

1- انتخاب بازرس اصلی و علی البدل

2- افزایش سرمایه شرکت تعاونی باتوجه به افزایش اعضاء

3- تصویب بودجه پیشنهادی سال 1403

4- تعیین خط مشی در برنامه های فعالیت تعاونی

اتخاذ تصمیم درخصوص متقاضیان عضویت و تعیین تکلیف کسانی که شرایط   -5

عضویت را از دست دادند

تذکر 1 : در صورتیکه حضور عضوی در مجمع ممکن نباشد می تواند نماینده ای جهت 

حضور و اعمال رأی در مجمع تعیین نماید؛ در این صورت هر عضو تعاونی می تواند 

وکالت 3 عضو و هر غیر عضو تنها وکالت یک عضو را می تواند تقبل نماید. 

تذکر 2 : افراد داوطلب عضویت در سمت بازرسی تعاونی تا یک هفته پس از انتشار 

آگهی دعوت )1403/01/26( می توانند با در دست داشتن )کپی شناسنامه – کارت 

ملی – یک قطعه عکس – مدرک تحصیلی – حکم کارگزینی –بوشهر( به شرکت 

توزیع نیروی برق استان بوشهر – دفتر نظارت بر خدمات مشترکین مراجعه و به آقای 

مهندس صحراکار تحویل دهند.

هیأت مدیره شرکت تعاونی مسکن

کارکنان شرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر 1403010059

کارکنان شرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر

دعوتنامه تشکیل مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول 
شرکت تعاونی مسکن کارکنان

شرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر

تاریخ انتشار : 1403/01/19

شرکت  کارکنان  مسکن  تعاونی  شرکت  اول  نوبت  العاده  فوق  عمومی  مجمع 

توزیع نیروی برق استان بوشهر در ساعت 9:00 صبح روز شنبه مورخ 1403/01/22 

به آدرس خیابان امام خمینی – شرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر- سالن 

داشتن  همراه  با  تا  شود  می  دعوت  اعضاء  کلیه  از  شود.  می  برگزار  اجتماعات 

به  اتخاذ تصمیم نسبت  کارت ملی( جهت  کارت شناسایی معتبر )شناسنامه – 

موضوعات ذیل در این جلسه حضور بهم رسانند.

دستور جلسه:

1- تطبیق و تصویب اساسنامه به همراه آیین نامه نحوه تشکیل برگزاری مجامع 

عمومی )تبصره 3 ماده 33 قانون بخش تعاون(

2- تمدید مدت فعالیت تعاونی

1 : در صورتیکه حضور عضوی در مجمع ممکن نباشد می تواند نماینده  تذکر 

ای جهت حضور و اعمال رأی در مجمع تعیین نماید؛ در این صورت هر عضو 

می تواند وکالت 3 عضو و هر غیر عضو تنها وکالت یک عضو را تقبل نماید. 

حضور توأم وکیل و موکل و بازرس و تأیید وکالتنامه الزامی می باشد.

تذکر 2 : جهت تکمیل و تحویل فرم وکالت نامه همکاران عضو تعاونی مسکن 

می توانند به شرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر – دفتر نظارت بر خدمات 

مشترکین و به آقای مهندس صحراکار مراجعه نمایند.

هیأت مدیره شرکت تعاونی مسکن

کارکنان شرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر 1403010060

آگهی فراخوان اعضای محترم جامعه حرفه ای هتل 
داران و اقامتگاه های استان بوشهر 

فراخوان ثبت نام کاندیداهای انتخابات هیأت مدیره جامعه 

حرفه ای هتل داران و اقامتگاه های استان بوشهر به شماره 

ثبت 1059 و شناسه ملی 14013733074

هتل  ای  حرفه  جامعه  محترم  اعضای  تمامی  اطلاع  به  احتراماً 

انتخابات  برگزاری  به  توجه  با  رساند  می  بوشهر  استان  داران 

هیأت مدیره در نیمه اول سال 1403 از اعضای محترم جامعه که 

متقاضی کاندیداتوری هیأت مدیره می باشند دعوت به عمل می 

آید، تا درخواست کاندیداتوری خود را بصورت کتبی تا تاریخ 

1403/02/13 به آدرس بوشهر- بلوار ورزش بلوار رئیسعلی 

دلواری - هتل دلوار تحویل و رسید دریافت نمایند.
هیأت مدیره

جامعه حرفه ای هتل داران و اقامتگاه های

 استان بوشهر

آگهی تغییرات
آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص خدماتی تاسیساتی عمران سیار نایبند 

به شناسه ملی 10320040828 و به شماره ثبت 521 به استناد صورتجلسه 

ذیل  تصمیمات   1402/10/23 مورخ  العاده  فوق  بطور  عادی  عمومی  مجمع 

اتخاذ شد آقای محمد سیاری به شماره ملی 3560225108 به سمت عضو 

اصلی هیئت مدیره تا تاریخ 1404/10/23 آقای احمد سیاری به شماره ملی 

3569467971 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره تا تاریخ 1404/10/23 خانم 

هیئت  اصلی  عضو  به سمت   3569882853 ملی  شماره  به  سالمی  حواء 

به  خدادادوند  زینب  خانم  گردیدند  انتخاب   1404/10/23 تاریخ  تا  مدیره 

آقای  پایان سال مالی  تا  بازرس اصلی  1740830601 به سمت  شماره ملی 

علی علیپور به شماره ملی 3560226996 به سمت بازرس علی البدل تا پایان 

انتخاب گردیدند. روزنامه کثیرالانتشار پیام عسلویه جهت نشر  سال مالی 

آگهی های شرکت تعیین گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان بوشهر 

مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کنگان )1695242(

شناسه آگهی: 1695242

آگهی تغییرات

آگهی تغییرات آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص خدماتی تاسیساتی عمران 

استناد  به   521 ثبت  شماره  به  و  ملی 10320040828  شناسه  به  نایبند  سیار 

صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1402/10/23 تصمیمات ذیل اتخاذ شد آقای 

تاریخ  تا  مدیرعامل  سمت  به   3560225108 ملی  شماره  به  سیاری  محمد 

1404/10/23 و به سمت عضو اصلی هیئت مدیره تا تاریخ 1404/10/23 آقای 

احمد سیاری به شماره ملی 3569467971 به سمت رئیس هیئت مدیره تا 

تاریخ 1404/10/23 خانم حواء سالمی به شماره ملی 3569882853 به سمت 

نایب رئیس هیئت مدیره تا تاریخ 1404/10/23 انتخاب گردیدند کلیه اسناد 

و  قراردادها  بروات،  قبیل چک، سفته،  از  تعهدآور شرکت  و  بهادار  اوراق  و 

عقوداسلامی با امضاء رئیس هیئت مدیره احمد سیاری همراه با مهر شرکت 

ثبت  مرجع  بوشهر  استان  املاک  و  اسناد  ثبت  کل  اداره  باشد.  می  معتبر 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری کنگان )1695243(

شناسه آگهی: 1695243

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه 

قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی

 برابر رأی شماره 140260324002002116 مورخه 1402/09/11 

وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 

ثبتی برازجان تصرفات مالکانه و بلامعارض متعلق به 

آقای ابراهیم ایمانی ذکریا فرزند غلامحسین به شماره 

شناسنامه 868 و شماره ملی 5329672252 صادره از 

سعدآباد در ششدانگ یک قطعه نخلستان و زمین 

متصل به آن به مساحت 21587 متر مربع قسمتی از 

پلاک 2839 اصلی واقع در بخش سه بوشهر حوزه ثبت 

ملک برازجان اراضی روستای سربست خریداری شده از 

آقای غلامحسین بحرانی به ایشان واگذار گردیده است.

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 

15 روز آگهی میشود. در صورتی که اشخاص نسبت به 

صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 

می توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی به مدت دو ماه 

اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 

ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 

خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 

صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

مراجع  به  متضرر  مراجعه  مانع  مالکیت  صدور سند 

ذیصلاح قانونی )دادگاه( نیست.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/01/26

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/10

شماره: 15/ م الف 

حمیدرضا باقرپور- رئیس ثبت اسناد و املاک

 شهرستان دشتستان

.....................................................................................

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه 

قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 

های فاقد سند رسمی

مورخ   140360324001000033 شماره  رأی  برابر 

1403/01/06هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 

واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بندر گناوه تصرفات مالکانه 

و بلامعارض متقاضی آقای مهدی رضایی فرزند سردار 

به شماره شناسنامه 12 کد ملی 3539978720 صادره از 

گناوه را نسبت به ششدانگ عرصه و اعیان یک باب 

خانه به مساحت 260 متر مربع در قسمتی از پلاک 917 

اصلی واقع در امامزاده گناوه خریداری مع الواسطه از 

آقای سید حیات موسوی و شرکاء محرز گردیده است.

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 

15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 

به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 

می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 

اعتراض خود را به اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 

دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  مدت یک 

خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 

در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. صدور سند 

مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی 

نمی باشد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/1/26

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/2/10

شماره: 67/ م الف

محمد چهابدار_ رئیس ثبت اسناد و املاک

 شهرستان گناوه

.....................................................................................

)آگهی مزایده نوبت دوم(

با توجه به اینکه در پرونده کلاسه 0201189)ارجاعی( 

گناوه  شهرستان  دادگستری  حقوقی  احکام  اجرای 

محکوم  احمد  فرزند  عباسی  کرم  الله  علیه  محکوم 

بپرداخت مبلغ 7/000/000/000 ریال بابت اصل خواسته 

به انضمام خسارت تأخیر و تأدیه از تاریخ 1400/03/29 

لغایت اجرای حکم و حق الوکاله وکیل طبق تعرفه و 

هزینه دادرسی به مبلغ 2/189/497ریال بابت هزینه 

دادرسی در حق محکوم له فرساد کشت کاری و نیم 

)ارجاعی(   0201190 کلاسه  پرونده  در  و  اجرائی  عشر 

محکوم علیه الله کرم عباسی محکوم بپرداخت مبلغ 

انضمام  به  خواسته  اصل  بابت  ریال   7/000/000/000

لغایت   1400/10/25 تاریخ  از  تأدیه  و  تأخیر  خسارت 

اجرای حکم و حق الوکاله وکیل و هزینه دادرسی به 

مبلغ 3/015/000 ریال در حق محکوم له عادل دشتی 

و نیم عشر اجرائی گردیده است اجرای احکام حقوقی 

دادگستری گناوه در نظر دارد ششدانگ یک قطعه زمین 

کشاورزی واقع در گناوه روستای عباسی 1384/185 به 

متراژ 157360متر مربع ملکی مرحوم احمد عباسی )ورثه 

بنامهای 1-مصطفی 2-مرتضی 3- جعفر 4- اله کرم همگی 

عباسی 5- بگلر یوسفی آنرا بعنوان مال معرفی نموده 

اند( که توسط کارشناس به مبلغ 42/487/200/000ریال 

ارزیابی گردیده است در تاریخ 1403/02/24 از ساعت 9 

الی 10 از طریق مزایده به فروش رساند کسانیکه تمایل 

به شرکت در مزایده و خرید ملک را دارند می بایست 

مراجعه  حقوقی  احکام  اجرای  بدفتر  مقرر  وقت  در 

نمایند. برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس 

بعنوان سپرده به قسمت اجرا تسلیم نموده و مابقی 

مبلغ را حداکثر ظرف مدت یک ماه پرداخت نماید. 

ضمناً افرادی که مایل به شرکت در مزایده می باشند 

می بایست ثبت نام ثنا داشته و معادل مبلغ ده درصد 

قیمت پایه فیش بانکی یا چک تضمینی همراه داشته 

باشند مبلغ ده درصد واریزی در صورت برنده نشدن 

در مزایده عودت داده می شود. ضمناً شماره حساب 

 330100004073012907850308ir دادگستری  سپرده 

و شناسه واریز مبلغ ده درصد)4/248/720/000 ریال( 

977108173100030039920000330947 می باشد./

شماره: 59/م. الف

قاضی واحد اجرای احکام مدنی اجرای احکام شعبه 

1 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان گناوه-سید محسن 

محمودی مقدم

رئیس واحد اجرای احکام مدنی اجرای احکام شعبه 1 

دادگاه عمومی حقوقی شهرستان گناوه-

 احمدرضا دامی 

متن آگهی مزایده
 آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه ای(

 پرونده اجرایی 140204024051000109

 به موجب پرونده اجرائی کلاسه فوق ششدانگ یک قطعه زمین به 

شماره پلاک چهارده هزار و پانصد و سی و هشت از اصلی سه به 

شرح گردش ثبتی ذیل )یک قطعه زمین به شماره پلاک ثبتی 14538 

فرعی از 3 اصلی، مفروز و مجزا شده از 13486 فرعی از اصلی مذکور 

به مساحت 210 متر مربع به مالکیت احمد قاید نظامی فرزند ناصر 

شماره شناسامه 23 تاریخ تولد 1365/11/20 صادره از بندر گناوه دارای 

شماره ملی 3539966692 مالک شش دانگ عرصه با شماره مستند 

مالکیت 99/115/8654 تاریخ 1399/07/16 موضوع سند مالکیت اصلی 

الکترونیکی  بشماره چاپی 846871 سری ه سال 98 با شماره دفتر 

کارشناس  نظر  گردیده است( که طبق  ثبت   139920324006001768

رسمی به مبلغ سی میلیارد ریال )30/000/000/000 ریال( ارزیابی شده 

و ملک مذکور به آدرس کنگان-شهرک نفت و گاز- خیابان 18متری، 

به  )زمین(  عرصه  صورت  به  ملک  دانگ  شش  ملک:  مشخصات 

مساحت 210 متر مربع و تا روز بازدید هیچگونه ساخت و سازی در آن 

انجام نشده است. پلاک فوق از ساعت 9 الی 12 روز چهارشنبه مورخ 

1403/02/12 در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان کنگان واقع در بلوار 

امام خمینی انتهای خیابان فجر از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده 

از مبلغ سی میلیارد ریال شروع و به بالاترین مبلغ پیشنهادی فروخته 

خواهد شد و مزایده حضوری است و شرکت در جلسه مزایده برای عموم 

آزاد است و منوط به پرداخت 10 )ده( درصد از مبلغ پایه کارشناسی به 

حساب سپرده ثبت و تحت شناسه واریز اعلامی است و حضور خریدار یا 

نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است. لذا خریدار و یا خریداران 

می بایست تا قبل از شروع وقت مزایده اصل فیش واریزی مبلغ ودیعه 

ده درصد به نام خود را به همراه درخواست کتبی به واحد اجرا تسلیم و 

ثبت نمایند. ضمناً برنده مزایده مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را 

ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید 

و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت 

واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد 

شد. در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید 

می گردد. این آگهی پس از تأیید نهائی فرآیند مزایده و ارسال آگهی 

در سایت آگهی های سازمان ثبت قرار خواهد گرفت. لازم به ذکر است 

پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق، گاز اعم از حق انشعاب و یا 

حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز 

بدهی مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه 

رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است. 

ضمناً چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد روز 

اداری بعد از تعطیل، روز مزایده خواهد بود.

تاریخ انتشار: 1403/01/26  

شماره : 22/م الف

علی فولادی- مدیر واحد اجرای اسناد رسمی شهرستان کنگان

1403010065

1403010066

1403010061

1403010062

1403010063
1403010064

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رأی شماره 140260324001007631 مورخ 1402/11/28 هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 

بندر گناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای محمد مهدی حیاتی فرزند محمد علی 

به شماره شناسنامه 3530310700 کد ملی 3530310700 صادره از گناوه را نسبت به ششدانگ 

عرصه و اعیان یک باب خانه به مساحت 161/21 مترمربع در قسمتی از پلاک 917 اصلی واقع در 

امامزاده گناوه خریداری مع الواسطه از آقای حسین منظم و شرکاء محرز گردیده است. لذا به 

منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 

نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 

آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از 

تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. صدور 

سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/1/26

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/2/10

شماره: 61/ م الف

محمد چهابدار_ رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

.....................................................................................................................................................

)) آگهی تحدید حدود اختصاصی ((

نظر به اینکه تحدید حدود ششدانگ یکبابخانه واقع در بخش دو بوشهر کوی تنگک ملکی آقای 

جلیل سلیمانی پلاک 3387/139 بمساحت 160 متر مربع بعمل نیامده لذا حسب درخواست 

نامبرده جهت انتشار آگهی اختصاصی وقت تحدید حدود مورخه 1403/2/22 تعیین و عملیات 

تحدید از ساعت 8 صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد. اینک بوسیله این آگهی از 

متقاضی و کلیه مجاورین بر طبق ماده 14 قانون ثبت دعوت می شود که در وقت مقرر در محل 

وقوع ملک حضور بهم رسانند واخواهی مجاورین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی طبق ماده 

20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت 30 روز پذیرفته خواهد شد که 

بایستی کتباً به اداره ثبت بوشهر تسلیم نماید. معترض مکلف است طبق ماده 74 و 86 آیین 

نامه قانون ثبت ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت دادخواست به مرجع 

قضایی ذیصلاح تقدیم نماید و الا حق او ساقط خواهد شد.% 

تاریخ انتشار: 1403/1/26 

شماره: 72/ م الف

شکراله سعادتی_  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بوشهر
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همکاران  ما 

در  این نشریه:

زهرا  قدرتنما،

 سبحان قنبرپور، 

عبدالصمد شهریاری 

و ...

داستان خوانی

آگهی 

همیشه با شناخت زبان شاعر، هوشمندی مخاطب، و درک نمادها و 

مصداق های جهان درون و بیرون، می توان به درون مایه هر اثر راه پیدا 

کرد.

همیشه با کارکردهای حجمی اِستعاره که هسته  اصلی در آفرینش و 

خلق فضای جدید است می توان رویکردی تازه به واقعیت زبان داد.

معنای پدیداری فرازبانی که در تمایز با نشانه ها حضور خود را برجسته 

ارزش های  که  است  شعر  گوهر  است،  غیرزبانی  واقعیت  و  می کند 

مستقل زبانی را در شعر مطرح می سازد. 

کشف خلاقیت و تفکر شاعرانه تاویل متن را آسان و سمت مناسبات 

تازه را فراهم می کند تا در متن، رویت های دیگری از تبلوریافتگی های 

متن را به بیرون خود نشان دهد.

عادت به ابداع روایت و تمهیداتی برای رفتن به سمت فراروایت نکته 

تازه ای است در شعر که علیه زبان تحریک می شود. شعری که از نظر 

زبان سرشار از ابهام آسان است و ایجازی که ایجاد پرسپکتیو در شعر 

می کند و شاعر با استفاده از امکانات بیان، سبک و قدرت زبانی خود را 

به ژرف ساختی زیبا هدایت می کند.شروع بحث اسپاسمانتالیسم شروع 

از رسم و یا فاصله است یعنی بررسی مبحث ترسیم ابعاد مابین دو چیز، 

دو واحد و یا دوحرف دو کلمه و یا چند چیز و… است، ترکیب هر چیز 

با چیز دیگر را در حجم گرایی باید با رسم و گرافیک آن و یا پرسپکتیوی 

که ابعاد فاصله مابین آن دو را به اجرا درمی آورد به نمایش گذاشت که 

به قول خود رویایی:

 / بین   و   / باشد  بینی  تا  تو  و  بین من   / بگذار  فاصله چیزی  »در 

تپیدن های تو یعنی / در فاصله های بین من و تو / معنای تپش بگذار 

/ بگذار اگر می گذری / بگذار…«

مثلا در شعر »اسلامپور« این رسم به شکل دیگری اتفاق می افتد. وقتی 

که می گفت:»افتاد  / بی که فاصله گرفته باشد«

و یا،

»اگر به یک حلقه بیندیشی / منتهای اِندیشه ات / زنجیر خواهد بود«

و یا در شعر بهرام اردبیلی رسم ابعاد چنین فیگوری به خود می گیرد

»شمشادی که بلند نیست / مطول است«

و یا

»انفجار کره ای که با دهان باد کرده ایم  / زمان اندکی می خواهد،  / 

نوک سوزنی«

در حجم گرایی فاصله ها و توانایی در رسم نمودار آنها همیشه حرف 

اصلی را می زنند همان گونه که در سورئالیسم »تخیل«، همان گونه که 

در سمبولیسم »نماد«،

و  اصوات  و  کلمات  و  رنگ ها  به کارگیری  در  قهرمان  حجم گرایی  در 

انگاره ها، ترسیم فاصله آنها با تمام ابعاد آن است؛ به عنوان مثال فاصله 

بین دو همشهری با فاصله بین دو هم اتاقی و فاصله بین دو هم میهنی 

و در همه احوال فاصله بین دو یا چند کلمه در موقعیت های متفاوت 

همواره تولید فضاها و معانی متفاوت کرده و منجر به پدید آمدن یک 

و یا چند اسپاسمان می کند…

راحت تر اگر بگویم کسی که نتواند در حجم گرایی تولید یک اسپاسمان 

کند حجم گرا نیست. حالا می خواهد خود یدالله رویایی باشد یا غیر 

رویایی.

و…  سمبولیسم  و  سورئالیسم  چرا  می پرسند  خوانندگان  حتما  حالا 

مکتب هستند اما اسپاسمانتالیسم مکتب نیست، بلکه یک روش یا 

یک شیوه است؛ باید بگویم تمام یادداشت هایی که در اسپاسمانتالیسم 

ذکر شده پیرامون طرح فرضی از معنای »اپوخه« است که هوسرل در 

شرح پدیدارشناسی خود بر روی آن تاکید و تفسیرهای خود را پیرامون 

آن یادداشت می کند. به تعلیق درآوردن و یا در پرانتز بردن هرگونه 

پیش فرض و طفره رفتن از به کارگیری معانی و فضاهایی را که قبلا برای 

شناخت پدیدار منجر به تولید یک ابر سوبژه و اینترسوبژه شده است 

هوسرل »اپوخه« می نامد که نویسندگان بیانیه حجم گرایی حذف و یا در 

پرانتز بردن این  پیش فرض را »حذف جای پا« ترجمه کرده اند غافل از 

اینکه اعتقاد به خودِ سوبژه در طول زمان بالاخره تولید یک سوبژه گُنده 

و آنان را اسیر خود خواهد کرد.

یعنی اینکه اگر ما به چیزی به نام سوبژه در بحث و نظر و عمل اعتقاد 

داشته باشیم  اپوخه کردن و یا به تعلیق درآوردن و در پرانتز بودن 

هرگونه پیش فرض در طول زمان بالاخره از فرض های بدون پیش فرض 

قبلی خود خالی، و با تولید پیش فرض های جدید ابر سوبژه دوباره ما 

را محاصره خواهد کرد؛ برای همین اکثر شاعران شعر حجم با پیروی 

از این ادعای هوسرل که رویایی و دوستان آن را در بیانیه مدون کرده 

چند سالی با چند شعر و چند کتاب خود را مطرح کرده و بعد خاموش 

می شدند.  یعنی یا باید به حرف های قبلی خود وفادار بوده و خاموش 

می شدند و یا مانند خود هوسرل به روی خود نیاورده و حرف های پر 

از پیش فرض خود را با ادعای بدون پیش فرض مطرح کنند که  در این 

بین خیلی ها خاموش شدند و خیلی ها هم بهتر بود خاموش می شدند 

که نشدند. »نئواسپاسمانتالیسم« پیشنهادی بود که چندین سال پیش 

از طرف »علی مومنی« به یدالله رویایی شد که ایشان نپذیرفت ولی به 

دلیل اعتماد کامل به ایشان به دقت گوش می داد ولی در عمل علاوه بر 

نپذیرفتن، فنومنولوژی شعر حجم را که همان پافشاری بر  اندیشه های 

هوسرلی بود منتشر کرد. بر همین روال هم شاعران شعر حجم بدون 

آنکه بدانند دشمن اصلی آنها اعتقاد داشتن به سوبژکتیویته افلاطونی 

است که متافیزیک در دامن آنها گذاشته است یا یکی یکی خاموش 

می شدند و یا در عمل رفته رفته از مکتب شعر حجم  به سرپرستی یدالله 

رویایی دم می زدند...

حال »نئواسپاسمانتالیسم« چیست؟ وچرا باید از اسپاسمانتالیسم گذر 

کرد!؟ علی مومنی در پاسخ به این پرسش می گوید: »بنده مقدمات 

فایل های  انتشار  با  را  زمان  و  خواندن درس گفتارهای کتاب هستی 

صوتی دکتر رامین جانبگلو و بعد کتاب سرآغاز اثر هنری را با گوش دادن 

به فایل های صوتی دکتر محمود خاتمی و بعد با خواندن مقالات و 

کتاب های هایدگر به خصوص مقاله  مبسوط ذات حقیقت، ذات آزادی، 

متوجه تذکر اصلی ایشان به متافیزیک رایج در فلسفه قاره و به دنبال 

آن دور ریختن سوبژکتیویته و ابژکتیویته و جداکردن مباحث انتیک در 

ذهن و عمل از  فلسفه و عالم محصور در آن به خصوص حجم گرایی 

از بحث متدولوژی   ایران شدم.در طفره رفتن هایدگر  مطرح شده در 

متوجه ایرادهای بیانیه و همچنین اشتباهی که شاعران شعر حجم در 

اثر سُرخوردگی های هوسرل در دام متافیزیک متوجه آنان بود یک به 

یک در ذهن خود مرور کرده و به این نتیجه رسیدم که

»اول بود که ماهی سوی آب می رفت

این ساعت هر کجا ماهی برود آب می رود.« نئواسپاسمانتالیسم دیگر به 

دنبال گروه نمی گردد. مکتب نبوده و آدرس های پرت مکتب خانه را نه 

از صاحبش و نه از هیچ کس دیگر نمی پذیرد. در راهرو خود رهبر خود 

است و از متد استقبال می کند، و متدولوژی را زهر می داند. در پرتاب 

شدنش به این جهان  بلافاصله نسبت به موقعیت جدید نسبت های 

جدیدتر برقرار و بازتعریف می شود. هیچ زبان و هیچ روش مسلطی را 

به نام خود به رسمیت نمی شناسد. از تمامی ابعاد گذشته و با تمامی 

ابعاد زندگی می کند.تاریخ را نه پیش فرض و نه درس عبرت می داند 

فقط با لایه برداری از آن با ریشه های خود ملاقات می کند.  و در آخر 

به نقل از شمس:

 »خلایق همچون اعداد انگورند

عدد از روی صورت است

چون بیفشاری در کاسه، آنجا هیچ عدد هست…«

نخست  نئواسپاسمانتالیسم،  زبان  جوهر  به  دستیابی  برای  طبیعتا 

و  بازشناخت  درونی اش  از شرایط  را  آن  کارکرد  خارجی  باید شرایط 

جدا کرد. درست بدین دلیل که بسیاری از مردم هنگامی که سخن از 

به شرایط خارجی موجودیت آن می اندیشند:  زبان می شود بیشتر 

اینکه این زبان تازه، در چه محیط جغرافیایی و چه جامعه ای به کار 

می رود، به کاربرندگانش از چه نژادی هستند و گذشته  تاریخی آنها 

چیست؟ سهم ملتی که با آن زبان سخن می گویند )به معنای دقیق تر 

شعر می نویسند( در تمدن و فرهنگ بشری چیست؟!این سوالات 

روزنامه ای و عامه پسند، در حد معمول اهمیت اندکی دارد و حتی در 

سرنوشت زبان موثر است ولی هیچ یک راهی در دستیابی به جوهر 

زبان در اختیار ما نمی گذارد، مثلا اگر زبان پارسی از فردا در یک کشور 

آفریقایی به کار رود شرایط خارجی کاربرد آن به کلی عوض می شود و 

تغییر می کند ولی جوهر زبانی آن دست نخورده باقی می ماند.درست 

است که زبان جنبه اجتماعی دارد و در ذهن افراد یک جامعه  واحد 

به نحو یکسانی به ودیعه گذاشته شده اما برای تحقق عملی آن از 

طرف هر فردی نیاز به »گفتار« یا parole دارد که به آن جنبه روانی )بیان 

مفاهیم ذهنی و درک آن(، زیستی )ایجاد آواهای گفتار( و فیزیکی 

)انتقال امواج صوتی به شنونده( می بخشد. 

ادبیات و کتاب

پیشخوان

والنتین جرجیوفتماشا

پشت این فرمون
که  است  قشنگی  ماجراجویی  »تاکسی سواری« 

با  می برد،  شهر  خیابان های  دل  به  را  خواننده 

ماشینی که گاهی می شود آن را پیکان گوجه ای 

جوانان و گاهی هم سمند زرد قناری تداعی اش 

کرد که در هر صورت فرمانش به دست سروش 

صحت است و مسافرانش ما ایرانیان هستیم!

»مردی که جلو نشسته بود گفت دو هفتۀ دیگه 

عیده... دقیقاً دو هفتۀ دیگه. مرد گفت ایشالا... ما 

هفتۀ اول می خوایم بریم جنوب... امسال آن قدر 

همه چی گرون شده که فکر نکنم شلوغ بشه. زن 

گفت هفتۀ اول همیشه شلوغه... ما هفتۀ دوم 

راننده  از  مرد  بود.  ساکت  راننده  شمال.  می ریم 

پرسید شما عید چی کار می کنی؟ راننده گفت من 

هفتۀ اول کار می کنم، هفتۀ دوم هم کار می کنم. 

نه...  گفت  راننده  عیالوارید؟  آخی...  گفت  زن 

تنهام.«

کتاب  از  داستانکی  گذشت  که  بندی 

و  هنرپیشه  نویسندگیِ  به  »تاکسی سواری« 

فیلمنامه نویس اصفهانی است؛ مردی که بازی ها 

و قلم نوازی هایش جزئی جدانشدنی از خاطرات 

سریال های  با  آن هم  است.  شده  ایرانیان  ما 

محبوبی چون »ببخشید شما«، »زیر آسمان شهر«، 

»کوچه اقاقیا«، »شب های برره«، »بزنگاه « و ده ها 

کار دیگر تلویزیونی و سینمایی که شاید یکی از 

متفاوت ترین آنها در این سال ها برنامۀ »کتاب باز« 

باشد. »کتاب باز« که با اجرای گیرا و پرجاذبۀ این 

یافت،  ایرانیان  ما  بین  محبوبیتی  چه  هنرمند 

بگویند  می خواهند  همه  که  زمانه ای  در  آن هم 

ایرانی کتاب نمی خواند!

و  مجموعه داستان  اولین  »تاکسی سواری« 

به طورکلی اولین کتابی است که از این همشهری 

ما، هم وطن ما، یعنی سروش صحت، منتشر شده 

است. صحت که اصالت نائینی دارد و سال ها در 

اصفهان پرقصه و خیال انگیز زیسته، داستان های 

و هر  به مدت ۱۶ سال  را پیش تر  این مجموعه 

پنجشنبه منتشر کرده است.

دنیای  در  که  داستانک ها  این  از  شماری  حالا 

ادبیات به نام های دیگری چون »فلش فیکشن« 

به  می شوند،  شناخته  نیز  لحظه«  »داستان  یا 

کوشش نشر چشمه در تهران چاپ شده اند. این 

کتاب در واپسین روزهای سال ۱۴۰۲ شمسی در 

۱۶۱ صفحه و با قیمت ۱۷۰هزار تومان به دنیای 

فرهنگی کشورمان آمد و هم اکنون با قیمتی  کمتر 

و در نسخه های ای پاب و صوتی با صدای نافذ 

خود صحت نیز قابل خریدن است.

پیاده شدم، گریه کردم، رفتم

که  است  قشنگی  ماجراجویی  »تاکسی سواری« 

با  می برد،  شهر  خیابان های  دل  به  را  خواننده 

ماشینی که گاهی می شود آن را پیکان گوجه ای 

جوانان و گاهی هم سمند زرد قناری تداعی اش 

کرد که در هر صورت فرمانش به دست سروش 

ایرانیان هستیم!  صحت است و مسافرانش ما 

و  مرارت  از  که  هم زمان  »تاکسی سواری« 

می گوید،  راننده تاکسی ها  زندگی  دشواری های 

در نگاهی کلی تر سعی دارد تا دردهای اجتماعی 

مردم را بازتاب دهد.

صحت به دل سالیان دور و نزدیک ایرانمان سفر 

گرفتاری های  و  گرانی  فقر،  بیکاری،  از  و  می کند 

اقتصادی مان می گوید. از آلودگی هوا و طبیعتی 

نادیده اش  ما  از  خیلی  شاید  که  می نویسد 

می گیریم. او راوی دعواها و بگومگوهایی است 

که دادگاه ها را پر کرده اند. و بعد اوج بیماری کرونا 

و غصه ها و ترس هایش را برایمان تصویر می کند.

مردم  مهاجرت  از  »تاکسی سواری«  نویسندۀ 

کاشانه  و  خانواده  ترک  و  دنیا  چهارگوشۀ  به 

کرکننده،  بوق های  و  فریادها  از  می نویسد. 

ترافیک و چراغ های اعصاب خردکن و از رادیویی 

نیست.  خوش خبر  هم  همیشه  که  می نویسد 

راننده اش  که  است  داستانکی  همان  نمونه اش 

برای مسافرها این طور تعریف می کند:

»موقع آزادی خرمشهر پشت فرمون بودم، تونل 

پلاسکو  بودم،  فرمون  پشت  زدند  که  رو  حکیم 

سانچی  بودم،  فرمون  پشت  گرفت  آتیش  که 

که آتیش گرفت پشت فرمون بودم. هواپیما که 

سقوط کرد پشت فرمون بودم. پشت این فرمون 

چه چیزها که ندیدم.«

ملال،  تنهایی،  از  صحت  میانه  این  در  بعد  و 

فراموش شده  عشق های  و  فروخورده  بغض های 

نشسته  عقب  »من  می گوید:  فراموش ناشده  و 

بودم و داشتم فکر می کردم اگر او هم مرا ببیند، 

می شناسدم؟ چرا این قدر خسته به نظر می رسد؟ 

راضی  است؟  خوشحال  است؟  خوب  حالش 

سر  می کند؟  فکر  من  به  هنوز  هم  او  است؟ 

مُردم.  کردم.  یخ  رفت.  و  شد  پیاده  چهارراهی 

شما  پرسید  راننده  افتاد.  راه  دوباره  تاکسی 

چرا  گفتم  و  کردم  نگاه  بشید؟  پیاده  نمی خواید 

نگه دارید. نمی خواستم پیاده شوم، می خواستم 

گریه کنم. پیاده شدم و گریه کردم و رفتم«. بعد 

صحت از دل های گرفته  می گوید؛ دل های کرخت 

احساسی  هیچ  دیگر  که  وارفته ای  و  بی حال  و 

اشکشان  و  نمی شکنند  دیگر  نمی شود.  سرشان 

جاری نمی شود.

قلبی روی تنۀ درخت

»تاکسی سواری« در کنار همۀ این تلخی ها روایتگر 

لحظه های شیرین و دل خوشی هایمان نیز است. 

اصلًا خود نویسندۀ اثر که می توان او را نمایندۀ 

تمام داستان نویسان دغدغه مند در حوزۀ اجتماعی 

فرهنگ  در  امید  وجود  از  بازتابی  دانست، 

در  نویسندگانش  که  قلمرویی  است؛  کشورمان 

فرازوفرودهای جامعه ناامید نمی شوند، قلم را بر 

زمین نمی گذارند.

اتفاقاً آنان از هنر نویسندگی خویش برای نوشتن 

استفاده می کنند.  روزگار  دردهای  و  زمانه شان  از 

صدای مردم می شوند. و در این بین چون سروش 

صحت با نگاه خود زیبایی ها و امیدهای کوچک 

و بزرگ را نیز به یادمان می آورند. مانند کودکانی 

که قشنگی پروانه های کوچک و قناری های رنگین 

را بهتر از هرکسی می بینند. یا آدم هایی که معنی 

لبخند را از پشت ماسک هم می فهمند. و مردمانی 

که با وجود دل های پرگلایه  و دردمندشان، ترانۀ 

از  از شکوه کوه ها،  و  شادی بخش سر می دهند. 

قشنگی های چهار فصل، از خوشی خیره شدن به 

و  خوشایند  خاطره های  از  و  قدیمی  عکس های 

یادهای امیددهنده می گویند:

گوینده  و  بود  روشن  رادیو  بودم.  نشسته  »جلو 

فواید  از  درخت کاری  هفتۀ  مناسبت  به  داشت 

درخت می گفت. یاد درختی افتادم که در حیاط 

رازی برای من  خانۀ قدیمی مان بود؛ درختی که 

و  بود  کنده شده  قلبی  درخت  تنۀ  روی  داشت. 

زیرش این نوشته بود: تا ابد عاشق تو می مانم، 

مرداد ۱۳۱۴.«

در این »تاکسی سواری« بیشتر داستانک ها شروع 

و پایان بندی بجایی دارند. مهم تر اینکه خصیصۀ 

به  خواننده  را  داستان ها  ناگهانی بودن  و  آنی 

خوبی درک می کند که از نشانگر مهارت نویسنده 

در این سبک است؛ داستانک ها غالباً به موقع آغاز 

می شوند، شوکه  و غافلگیرمان می کنند و در جایی 

که باید به آخر می رسند.

| ایسنا

بحثی درباره حجم گرایی نوین

تازه ترین اثر مکتوب محمد مظفری، کارگردان تئاتر، نویسنده و 

روزنامه نگار جنوبی درباره شاعر ناشناخته گناوه ای با عنوان »ناقص 

حیات داوودی« به همت انتشارات دریانورد منتشر شد.

نویسنده »ناقص حیات داوودی« در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری 

کتاب ایران )ایبنا( در بوشهر، درباره محتوای این اثر گفت: این 

کتاب در خصوص شعر و زندگی شاعر گناوه ای؛ کربلایی محمدقلی 

شاعری معروف به »ناقص حیات داوودی« است که متاسفانه به 

خوبی در حوزه ادبیات جنوب کشور و استان بوشهر معرفی نشده 

است.

محمد مظفری افزود: کربلایی محمدقلی شاعری در قالب های 

مختلف شعری تبحر داشته، ولی منظومه بلند او یکی از حماسه های 

برار ایران زمین است که به پیروی از شاهنامه فردوسی سروده شده 

و مردم شهرستان گناوه آن را بسیار دوست دارند.

این شاعر  برای معرفی  اینکه در سال های گذشته  بیان  با  وی 

صاحب سبک اتفاق خاصی صورت نگرفته است، تصریح کرد: 

در این اثر ضمن معرفی زندگی اجتماعی و شخصی ناقص به 

ویژگی های شعری او نیز پرداخته ام.

این نویسنده جنوبی با بیان اینکه متاسفانه بسیاری از اشعار او در 

گذر تاریخ از بین رفته، افزود: سعی کردیم با کمک بزرگان منطقه 

حیات داوود و شهرستان گناوه تعداد زیادی از اشعار این شاعر 

صاحب ذوق بازیابی و به ثبت برسد.

مظفری با بیان اینکه ناقص یکی از پیشگامان حماسه سرایی و 

جنگ نامه نویسی و کلاسیک گویی در شعر استان بوشهر بوده 

است، گفت: در این کتاب سعی شده از شاعران پیرو این شاعر 

بزرگ هم یادی شود. افزون بر این، در قسمت دوم کتاب به زندگی 

و شعر ملاسراج دیگر شاعر اهل روستای محمدصالحی نیز پرداخته 

شده است.

محمد  تألیف  داوودی«  حیات  »ناقص  کتاب  ایبنا؛  گزارش  به 

مظفری به همت انتشارات دریانورد در ۲۵۶ صفحه بهار ۱۴۰۳ 

اردیبهشت  قرار است در  اثر  این  بازار کتاب شده است.  راهی 

امسال در همایش بزرگداشت »ناقص حیات داوودی« در روستای 

محمدصالحی شهرستان گناوه رونمایی شود.

به کوشش پژوهشگر جنوبی؛

کتابی درباره شاعر ناشناخته 

گناوه ای منتشر شد
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